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Obec Močenok, Pálenica Močenok,
Miestna organizácia SZZ Močenok

a Slovenský rád rytierov destilátov (odborný garant)
Vás pozývajú na riadenú degustáciu destilátov s odbornou prednáškou II. ročník Močenský štamprlík,

ktorá sa uskutoční 3. marca 2018 o 16.00 h v Spoločenskej sále Obecného úradu v Močenku.

Vstupné 5€/os.

Lístky bude možné zakúpiť si v Klientskom centre OcÚ v Močenku

a aj na zberných miestach počas doby zbierania vzoriek.

Zber vzoriek:

5. 2.–23. 2. 2018 v priestoroch Pálenice Močenok v čase 8.00 – 14.00 h

24. 2. 2018 – dozber vzoriek v priestoroch OcÚ Močenok v čase 15.00 – 20.00 h

Vložné za vzorku – 2€ (v tejto cene lístok na osobu zdarma)

Úlohu dirigenta si zahral Radoslav Novelinka, ktorý drží taktovku nad vydare-
nými akadémiami základnej školy už niekoľko rokov. Foto: Peter Sýkora

O pridelenie obecného prospechového štipendia sa uchá-
dzalo šesť študentov vysokých škôl.  Foto: Peter Sýkora
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Dovoľte mi, aby som vás srdečne pozdra-
vil v úvode nového roka 2018 v mene vedenia 
obce, poslankýň a poslancov obecného zastupiteľ-
stva.

Rok 2017, s ktorým sme sa nedávno rozlúči-
li, zostáva už len v našich spomienkach a činoch. 
Prežili sme ho v každodenných radostiach i staros-
tiach. Prežitý čas sme rozdelili medzi prácu, rodinu, 
osobné záujmy, ale v nejednom prípade aj spoločný 
verejný život v našej obci. Určite ho každý z nás na-
pĺňal podľa svojich predstáv.

Na prahu nového roka sa chcem poďakovať všet-
kým, ktorí sa v uplynulom roku akoukoľvek mierou 
pričinili o rozvoj a zveľadenie našej obce, prispeli 
k obohateniu jej duchovného, kultúrneho, športové-
ho i materiálneho života.

Uplynulý rok bol z pohľadu samosprávy tretím, 
predposledným rokom štvorročného volebného ob-
dobia rokov 2014 – 2018. Pri tejto príležitosti sa 
chcem v mene poslancov obecného zastupiteľstva, 
ale aj vo svojom mene úprimne poďakovať za po-
moc a podporu, ktorú nám väčšina občanov preja-
vila pri riešení spoločných – obecných problémov 
a úloh. Tak, ako sme si spoločne predsavzali, snažili 
sme sa pre občanov a obec v samospráve prinášať 
riešenia, ktoré zlepšia, skvalitnia služby, činnosti 
v samospráve, zveľadia obecný majetok, prinesú 
spoločenský, duchovný a kultúrny rozmer do života 
jednotlivca, aj celej obce. Ako v každej ľudskej čin-
nosti, tak aj v samospráve je vždy priestor na zlep-
šovanie toho, čo ľuďom prinášame a poskytujeme. 
Tento moment je hlavnou spoločnou motiváciou 
v našej práci v samospráve.

Nie menšou úlohou samosprávy je v našej obci 
spoločne budovať spoločenstvo, ktoré navzájom 
dokáže počúvať jednotlivé názory, reagovať na 
oprávnené potreby jednotlivcov a aj celku, pome-
novať verejný záujem, ktorý následne uplatňujeme 
v rozhodnutiach, postupoch a konkrétnych každo-
denných riešeniach.

Samospráva obce dostala od vás, milí spolu-
občania, vo voľbách mandát spravovať obecný 
majetok. Za zastupiteľstvo, ako aj za seba chcem 
povedať, že ju považujeme za jednu z najdôleži-
tejších spoločných úloh. Lebo len rozumné hospo-
dárenie, citlivé prerozdeľovanie peňazí, s ktorými 
obec hospodári, nám umožní napĺňať naše predsa-
vzatia v jednotlivých oblastiach života našej obce. 
S radosťou môžeme konštatovať, že minulý rok bol 
v tejto oblasti pre našu obec úspešný. Podarilo sa 
nám v ekonomickej oblasti fungovania obce udržať 
trendy nastolené v predchádzajúcich dvoch rokoch. 
Zlepšila sa ekonomická kondícia našej obce, znižuje 
sa celková zadlženosť a to nám umožňuje realizovať 
investičné zámery v obci. Stav, ktorý sa nám poda-
rilo dosiahnuť, je výsledkom systematickej práce, 
prejavom zodpovednosti za spoločný majetok, ale aj 
záväzkom do budúcnosti pokračovať po takto vy-
týčenej ceste.

Ako som už avizoval v minulosti, neopustili 
sme a verím, že ani neopustíme, cestu neustáleho 
informovania a dialógu samosprávy s občanmi. 

Lebo som vnútorne presvedčený, že len na hod-
notách pravdy a otvorenosti sa dá budovať dôvera 
občanov k voleným orgánom samosprávy. Dôvera 
pre zastupiteľstvo a aj vedenie obce je záväzkom, 
ale aj hlavnou motiváciou do našej spoločnej práce 
v samospráve.

Pri prekonávaní všetkých problémov, pri rieše-
ní vytýčených úloh, pri odpovediach na položené 
otázky sme sa vždy mohli oprieť o podporu a vec-
né riešenie v poslaneckom zbore, ako aj odborných 
komisiách zriadených pri obecnom zastupiteľstve. 
Za konštruktívny prístup, za snahu problémy riešiť 
vecne, s hlavným zámerom vyriešiť ich v prospech 
obce, občanov sa chcem pani poslankyniam a pá-
nom poslancom, ako aj členom odborných komisií 
poďakovať.

Moje poďakovanie patrí aj všetkým zamestna-
nom obce Močenok, ktorí svojím prístupom zásad-
ným spôsobom prispeli k naplneniu úloh, ktoré stáli 
pred samosprávou obce v uplynulom roku 2017.

Mojím osobným predsavzatím v práci starostu je 
neustála spolupráca s občanmi obce. Vždy si budem 
vážiť dobré a povzbudivé rady občanov, ich podpo-
ru, spoluprácu, ochotu i toleranciu. Nájsť správnu 
cestu si ale vyžaduje prijať veľa kompromisov, je 
potrebné umenie presvedčiť sa navzájom o správ-
nosti krokov a prijať spoločne správne rozhodnutia, 
posúdiť vopred dôsledok svojho konania a vedieť 
niesť aj zodpovednosť za rozhodnutia, prípadné 
problémy.

Som presvedčený, že len spoločne s vami, milí 
spoluobčania, sa nám v samospráve našej obce po-
darí túto neľahkú úlohu správne realizovať v pro-
spech nás všetkých aj v nastávajúcom roku 2018.

Čaká nás rok, v ktorom budeme riešiť úlohy 
v investičnej oblasti a oblasti rozvoja obce, získava-
nia fi nančných prostriedkov z grantov a projektov, 
zabezpečovania spoločenského, kultúrneho, špor-
tového života v obci. Ale akokoľvek náročný bude 
nastávajúci rok, akékoľvek problémy prinesie, sme 
tu preto, aby sme ich prijímali a riešili s absolútnou 
zodpovednosťou.

1. január – deň, kedy začíname nový rok 2018 – 
je aj dňom, kedy si pripomíname štátny sviatok – 
Deň vzniku samostatnej Slovenskej republiky. Už 

štvrťstoročie Slovenská 
republika preukazuje kaž-
dodenným životom svoju 
životaschopnosť a opod-
statnenie svojej existen-
cie. A toto tvrdenie platí aj 
napriek všetkým chybám, 
problémom a nedostat-
kom, ktoré viac či menej 
zasahujú do nášho života. 
Preto si v prvý deň roka 2018 pripomíname aj tento 
sviatok.

Rok 2018 je rokom, kedy si pripomenieme aj 
ďalšie významné výročia z našej histórie. Dovoľte 
mi, aby som spomenul aspoň niektoré. Budú to dve 
storočnice. Prvá pripomenie sté výročie od ukon-
čenia prvej svetovej vojny. Druhá sa viaže na sté 
výročie vzniku Československej republiky, prvého 
novodobého spoločného štátu Čechov a Slovákov. 
Ďalším významným výročím je päťdesiate výročie 
potlačenia obrodného a demokratizačného procesu 
v bývalom Československu, ktorý poznáme pod ná-
zvom Pražská jar.

Vážení spoluobčania, nasledujúce slová a myš-
lienky sa každoročne opakujú v mojich príhovoroch. 
Napriek tomu ich zopakujem, lebo o ich pravdi-
vosti a opodstatnenosti som vnútorne presvedčený. 
A každodenný život aj v predchádzajúcom roku ma 
v tomto presvedčení utvrdil. Močenok, to sme my 
všetci. Preto vás všetkých pozývam aj v roku 2018 
k vzájomnej spolupráci pre rozvoj našej obce, pre 
prospech nás všetkých. Každý zo svojho miesta môže 
pozitívne ovplyvniť rozvoj života v našej obci.

Sľubujem, že budem naďalej načúvať všetkým 
vašim hlasom, názorom, návrhom, ktoré budú pri-
nášať konkrétne riešenia pre konkrétnych ľudí. Lebo 
samospráva obce, to nie sú len starosta či poslanci. 
To je aj každý jeden z vás, ktorí žijete v našej obci.

Na záver môjho príhovoru mi dovoľte, aby som 
vám poprial zdravie, šťastie, pokoj a pohodu, úspe-
chy v osobnom aj pracovnom živote, ale aj v našom 
spoločnom nažívaní v našej obci – v Močenku.

Želám všetkým úspešný, pokojný a láskou napl-
nený rok 2018! Roman URBÁNIK

starosta obce Močenok

8 i í j

Vážení spoluobčania, milí Močenčania!

Dobré výsledky hospodárenia obce
29. novembra 2017 sa konalo 6. riadne zasadnutie obecného zastupiteľstva. Okrem iných 

bodov rokovania bola jeho predmetom aj súhrnná informácia o hospodárení obce za ostatné 
roky. „Predložili sme túto informáciu zastupiteľskému zboru, aby poslanci poznali vývoj hos-
podárenia našej obce za posledných 5 – 6 rokov. Pri zostavovaní sme vychádzali zo záverečných 
účtov našej obce a takisto sme vychádzali aj z hodnotenia nezávislej inštitúcie INEKO. V tejto 
správe je dôležité v prvom rade to, že hospodárenie našej obce sa za posledné roky zlepšilo. 
Zlepšilo sa do takej miery, že v roku 2016 táto nezávislá inštitúcia vyhodnotila naše hospodár-
ske zdravie ako veľmi dobré. To je najlepší výsledok za posledné roky,“ informoval nás o situá-
cii starosta obce Roman Urbánik. Najväčším impulzom pre kladné hodnotenie hospodárenia 
obce bolo zníženie jej úverového zaťaženia o viac ako 55 %. Pre Močenok to znamená menej 
vynaložených fi nancií na splátky a viac peňazí venovaných rozvoju. „Niekedy v roku 2011 sme 
mali výšku dlhu na jedného obyvateľa vo výške 457 eur, ale v roku 2016 to už bolo len 150 eur,“ 
dodal starosta. Zníženie dlhu vytvára aktuálne, aj s výhľadom do budúcnosti, pre obec možno sť 
realizovať mnohé vízie, ktoré skvalitnia a zlepšia život občanov. Marcela Lenčéšová
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Rozdelené dotácie pre kluby a spolky
Na 6. zasadnutí obecného zastupiteľstva koncom 

novembra 2017 bolo okrem iného schválené aj pre-
rozdelenie dotácií na tento kalendárny rok pre kluby, 
spolky a  organizácie pôsobiace v  našej obci. „Obec-
né zastupiteľstvo schválilo dotáciu v  zmysle platného 
uznesenia, to znamená v objeme 3 % vlastných príjmov 
obce. K tomu sme prirátali aj dotáciu na rekonštrukciu 
múra v  kostolnom parku. Tieto fi nančné p rostriedky 
komisia zložená z troch poslancov na základe žiadostí 
jednotlivých organizácií prerozdelila a navrhla obecné-
mu zastupiteľstvu na schválenie. Obecné zastupiteľstvo 
návrh schválilo,“ konštatoval starosta obce Roman Ur-
bánik. Pre tento rok bolo na prácu klubov a organizá-
cií rozdelených spolu 76 500 eur, z čoho je 20 000 eur 
určených na spomínanú rekonštrukciu múra v  areáli 
kostola. Z klubov a spolkov sú najväčšími prijímateľmi 
dotácie futbalový klub, ktorý bude pracovať s  takmer 
30 000 eur, a  hádzanársky klub, ktorý dostal dotáciu 
17 500 eur. Medzi ostatných žiadateľov a na rezervu pre 
prácu s  mládežou bolo z  rozpočtu obce rozdelených 
zvyšných 9 500 eur. „V tomto roku sa udialo niekoľko 
zmien. S  dychovou hudbou Močenská kapela sme sa 
dohodli, že v  roku 2018 nedostanú dotáciu, pretože 
v  predchádzajúcom roku sme im okrem sumy, ktorú 
dostali, prispeli ešte sumou 1 600 eur. Preto sme sa 
s nimi dohodli, že v tomto roku dostanú nulu, ale ak 
budú mať nejakú mimoriadnu akciu, tak môžu požia-
dať o mimoriadnu dotáciu tak, ako každý iný žiadateľ 
v obci. Druhou zmenou je, že niektoré súbory sme sa 
rozhodli riešiť z  peňazí kultúrneho strediska, pretože 
prostriedky, ktoré sme mali v  rámci dotácií, nestači-
li pokryť všetky žiadosti. Týka sa to napríklad kostý-
mov pre súbor Sečkár alebo činnosti divadla Dominus. 
Tak, ako v minulom roku, aj teraz sme v balíku nechali 
rezervu pre prácu s  mládežou,“ spresnil informácie 
o  rozdelení dotácií zástupca starostu Peter Sýkora. 
V minulom roku sa vďaka tejto rezerve podarilo roz-
behnúť spoluprácu medzi mladými futbalistami z Mo-
čenka a Vracova, podporiť stolnotenisové tréningy žia-
kov a hádzanársky turnaj detí. Pridelené dotácie budú 
môcť spolky, kluby a organizácie využívať v priebehu 
celého kalendárneho roka.  Marcela Lenčéšová

Záver kalendárneho roka je vhodným ča-
som pre bilancovanie či už dosiahnutých vý-
sledkov, spolupráce, alebo vzťahov, ale aj pre 
načrtnutie nových plánov. Bolo tomu tak 
koncom roka aj na obecnom úrade v našej 
obci. Svojou návštevou ho poctili generálny 
riaditeľ akciovej spoločnosti Duslo Petr Blá-
ha a personálna riaditeľka spoločnosti Silvia 

Karásiková. Stretli sa so starostom obce, aby 
spoločne zhodnotili doterajšiu spoluprácu 
a načrtli prvé spoločné kroky a aktivity v bu-
dúcom roku. „Cieľom dnešnej návštevy bolo 
zhrnúť si spoluprácu v tomto roku, povedať 
si nejaké základné body spolupráce v budú-
com roku. Obidve strany sme skonštatova-
li, že chceme pokračovať v tejto spolupráci, 

v  dobrej komunikácii, ktorá prebieha me-
dzi obcou a  najväčším zamestnávateľom 
v regióne. Popri tom budeme, samozrejme, 
nápomocní, keď bude obec organizovať ne-
jaké aktivity, či už fi nančne, alebo materiál-
ne pomôžeme a zase obec chce s nejakými 
aktivitami pomôcť nášmu podniku, keďže 
na budúci rok oslavujeme 60. výročie zalo-
ženia,“ spresnila personálna riaditeľka Silvia 
Karásiková. Bohatú spoluprácu s Duslom si 
váži aj naša obec na čele so starostom obce, 
ktorý generálneho riaditeľa podniku vo svo-
jej kancelárii na rokovaní príjme niekoľko-
krát ročne. „Sú to stretnutia, ktoré sa pra-
videlne opakujú. Zhodnotili sme to, čo sme 
spoločne za uplynulý rok prežili, čo sa nám 
spoločne podarilo. Navrhli sme a napláno-
vali nejaké ďalšie body v spolupráci pre rok 
2018,“ dodal starosta Roman Urbánik.

Marcela Lenčéšová, foto: Monika Ternerová

k l d h k h d k l b b

Stretnutie predstaviteľov Dusla a obce

V tomto roku sa na základe všeobec-
ne záväzného nariadenia obce už po 
druhý raz udeľovalo obecné prospecho-
vé štipendium pre najlepších študentov 
z  Močenka. Štipendium vo výške 400 
eur môže byť udelené maximálne dvom 
študentom. „S potešením môžeme kon-
štatovať, že aj v  tomto roku, v  končia-
com sa akademickom roku 2016 – 2017, 
sa na základe podmienok všeobecne 
záväzného nariadenia obce Moče nok 
o prideľovaní obecného prospechového 
štipendia prihlásilo šesť študentov, ktorí 
predložili potrebné dokumenty o absol-
vovaní skúšok a ich výsledkoch a komi-
sia mládeže školstva a  športu posúdila 
výsledky a  určila poradie,“ konštatoval 
starosta obce Roman Urbánik. O obec-
né štipendium mohli požiadať študenti 
denného štúdia vysokých škôl, ktorí do-
siahli v uplynulom akademickom roku 
priemer známok do 1,5 a boli zapísaní 
do ďalšieho ročníka. Výberu študentov, 
ktorí dostali prospechové štipendium, 
sa venovala komisia pre školstvo, mlá-
dež a  šport, ktorá mala neľahkú úlohu 
vybrať najlepších študentov. „Ťažká úlo-
ha to bola v tom, že všetci mali prieme-
ry výborné, ale máme zvládnutú mate-
matiku základnej školy, takže nakoniec 
sa tam tie desatinky a  stotinky ukázali 
a  zvládli sme vybrať dvoch najlepších, 
ktorým blahoželáme,“ povedala k téme 
predsedníčka komisie Andrea Benková. 
Štipendium bolo na základe rozhod-
nutia komisie udelené Miroslave Sýko-
rovej, študentke Slovenskej technickej 
univerzity v Bratislave, ktorá na staveb-
nej fakulte študuje odbor pozemné stav-
by – architektúra, a Patrikovi Lenčéšo-
vi, študentovi Univerzity Komenského 
v Bratislave, ktorý študuje na rímskoka-

tolíckej cyrilometodskej bohosloveckej 
fakulte. „Tento rok to bolo trošku ťažšie. 
Nevyšli mi nejaké skúšky, ale predsa 
len som dúfala, že to vyjde. Podarilo sa 
to, a  tak som rada. U  nás v  škole, keď 
spomínam, že naša obec udeľuje štipen-
dium, tak všetci závidia, že to nemajú 
vo svojich obciach, takže ja som veľmi 
rada, že naša obec tak cení moju sna-
hu,“ tešila sa z úspechu Miroslava Sýko-
rová. „Ja som veľmi rád, že som dostal 
štipendium. Beriem to v  prvom rade 
ako motiváciu do ďalšieho štúdia, aj keď 
už o rok nebudem spĺňať vekovú hrani-
cu. Aj tak to bolo pre mňa motivujúce 
a budem sa snažiť ďalej podávať dobré 
výsledky, aby som reprezentoval nielen 
svoju školu, ale aj svoju obec,“ pridal sa 
druhý držiteľ tohtoročného štipendia 
Patrik Lenčéš. Ostatné študentky, ktoré 
mali podané žiadosti na obecné štipen-
dium, dostali poukážky na nákup kníh 
a  tešia sa z  toho, že sa právom môžu 
rátať medzi tých najlepších študentov. 
Na rôznych univerzitách študujú eko-
nómiu, krajinné inžinierstvo, európske 
štúdiá, angličtinu a  podobne. „Som 
rád, že sme sa s  týmito mladými ľuď-
mi mohli stretnúť, lebo sú to takí naši 
emisári, ktorí robia dobré meno nielen 
sebe, ale aj našej obci na školách, kde 
študujú. Verím, že do budúcnosti tých 
záujemcov bude viac, aby sme poznali 
aj ďalších šikovných mladých ľudí, kto-
rých v obci máme,“ tešil sa zo šikovnosti 
mladých Močenčanov starosta Roman 
Urbánik. Príjemné popoludnie spojené 
s  odovzdávaním ocenení pokračovalo 
rozhovormi vedenia obce, poslancov 
či členov komisie školstva, mládeže 
a športu so študentmi.

Marcela Lenčéšová

Bolo odovzdané obecné štipendium
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Koncom novembra obecné zastupiteľstvo 
na svojom 6. riadnom zasadnutí schvá li-
lo rozpočet na nasledujúci kalendárny rok. 
Pred zasadnutím obecného zastupiteľstva 
sa jeho návrhom zaoberala okrem iných 
aj fi nančná komisia, ktorá ho odporučila 
schváliť, rovnako ako obecná rada a hlavný 
kontrolór obce. Rozpočet počíta s  príjma-
mi 5 244 557 eur a s výdavkami o 66 399 eur 
nižšími. „Rozpočet, ktorý sme predložili, je 
prebytkový. Táto rezerva, ktorá v  rozpoč-
te je, je dôležitá pre riešenie situácií, ktoré 
vzniknú počas kalendárneho roka. Ukázali 
nám to aj predchádzajúce roky V  rozpočte 
máme výdavky, ktoré sú dopredu viac-me-
nej dané a  stanovené. To sú výdavky, ktoré 
súvisia s  bežným fungovaním obce, naprí-
klad so svietením v  obci, s  komunálnym 
odpadom a podobne. Ďalej sú tam výdavky, 
ktoré sú určené na rozvoj obce. V  prvom 
rade sú tam vyčlenené fi nančné prostried-
ky na štyri projekty, ktoré by sa mali v roku 

2018 zrealizovať,“ načrtol problematiku 
starosta Roman Urbánik. V  spomínaných 
projektoch ide o rekonštrukciu a rozšírenie 
kapacity materskej školy, zníženie energe-
tickej náročnosti budovy obecného úradu, 
zabezpečenie kompostérov do jednotlivých 
domácností a vybavenie jazykových labora-
tórií na základnej škole. Vo výdavkovej časti 
rozpočtu sú zahrnuté aj: rekonštrukcia nie-
ktorých chodníkov, oplotenia dolného cin-
torína, priechodov pre chodcov alebo vybu-
dovanie street workoutového a petangového 
ihriska v areáli kultúrneho strediska. „Ďalej 
plánujeme rozšíriť hasičskú zbrojnicu v obci 
a v prípade, že budeme úspešní s projektom, 
ktorý sme podali, doplníme a  opravíme aj 
kamerový systém a  množstvo ďalších vecí. 
Nezabúdame ani na kultúrne pamiatky. 
V  rozpočte je vyčlenená suma fi nančných 
prostriedkov na opravu sochy sv. Vendelí-
na, revitalizáciu centra pri reštaurácii Elsa 
a, samozrejme, dokončenie miestneho tr-

hoviska,“ doplnil starosta. Autori pri zosta-
vovaní rozpočtu vychádzali z čísel, ktoré im 
boli známe v čase tvorenia rozpočtu, preto 
sa skutočnosť v niektorých prípadoch môže 
mierne líšiť od plánov. „Čo sa týka príjmov, 
predpokladám, že výška podielových daní 
pre rok 2018 bude vyššia, ako je to v tomto 
roku. Vychádza to z  ekonomických ukazo-
vateľov, ktoré Slovensko momentálne zažíva. 
V  rozpočte je jedna zmena, ktorá ovplyvní 
výšku daní za pozemky a  stavby. Rozhod-
nutím zastupiteľstva sa táto suma mierne 
navýšila kvôli harmonizácii daní, aby sme 
zosúladili tú najvyššiu a najnižšiu daň, ktorú 
máme. S rozpočtom budeme naďalej počas 
roka pracovať, ak budeme poznať nové údaje 
a čísla, tak budeme rozpočet upravovať,“ do-
dal starosta Urbánik. V prípade, že sa bude 
situácia priaznivo vyvíjať, bude možné pri-
dať nové investičné akcie, napríklad rekon-
štrukciu cestného telesa na Mlynskej ulici.

Marcela Lenčéšová

Schválený rozpočet obce na rok 2018

Predvianočné
koncerty ZUŠ

Základná umelecká škola sa v  našej obci 
pravidelne prezentuje talentmi svojich zve-
rencov. Inak tomu nebolo ani v  tomto roku 
v predvianočnom čase. Žiaci a učitelia si spo-
ločne pripravili na celý december vystúpenia 
pre rodičov a priateľov, aby sa popýšili svoji-
mi výsle dkami a zároveň prispeli ku krásnej 
vianočnej atmosfére. „Základná umelecká 
škola tak, ako aj po minulé roky, aj v  tomto 
školskom roku pripravila pásmo predvianoč-
ných koncertov. V  tomto roku tým, že nám 
pribudli žiaci, počet koncertov stúpol na tri. 
Tešíme sa z  to ho, pretože aj úroveň, aj záu-
jem rodičov každý rok stúpa,“ pochvaľoval si 
seriál koncertov riaditeľ školy Tomáš Obola. 
Postupne sa počas troch koncertov prezen-
tovali žiaci tried, kde sa učí hra na dychové 
hudobné nástroje, husle, klavír, gitaru, fl autu 
alebo spev. S krátkou vianočnou scénkou sa 
predstavili aj žiaci dramatického odboru, kto-
rí príbehom o nezbednom anjelikovi otvori-
li v  poradí druhý koncert. Každý koncert si 
prišli vychutnať desiatky návštevníkov, samo-
zrejme, najmä z  radov rodičov. „Koncert sa 
mi veľmi páčil. Deti sú šikovné, vždy sa na ne 
rada pozriem. Páči sa mi, keď tam zapoja viac 
hudobných nástrojov a pani učiteľka sa k nim 
pridá. Je to naozaj zážitok,“ bola koncertom 
nadšená Monika Ternerová. „Som spokojný 
s dnešným koncertom. Je dobre, že sa takéto 
koncerty robia a že sa deti učia umeniu, lebo 
keď múzy zmĺknu, tak sa začnú ozývať zbra-
ne,“ konštatoval Marek Horňák.

Svojou hrou a  spevom žiaci symbolic-
ky popriali všetkým divákom, pedagógom 
a svojim spolužiakom príjemné prežitie Via-
noc. Marcela Lenčéšová

Decembrový mikulášsky týždeň bol v  na-
šej obci nabitý programom. Svätý Mikuláš 
so svojím sprievodom priamo v  deň svojho 
sviatku navštívil základnú aj materskú ško-
lu v našej obci. Na základnej škole sa objavil 
hneď ráno a  postupne navštívil všetky triedy 
prvého stupňa. Mal so sebou dvoch milých 
anjelikov a jedného mimoriadne neposedného 
čerta. „Milujem Vianoce a  som strašne rada, 
že už budú a je už trocha zábavy. Ale keď som 
počula, ako búchali na dvere, tak som mala až 
strach,“ opísala svoje pocity po vstupe miku-
lášskej družiny do triedy Nikolka. Deti si, sa-
mozrejme, našli mikulášsku nádielku aj doma 
v čižmičkách alebo na okne. „Ja som dostala 
dva adventné kalendáre, jabĺčka, mandarínky, 
banán a oriešky,“ pochválila sa Sabínka. Z pek-
ného dňa určeného najmä pre deti sa tešil aj 
riaditeľ základnej školy Eduard Lacko: „Dnes 
prežívame naozaj krásny deň a podľa tradície 
prišiel Mikuláš s anjelmi do našej školy. Som 
presvedčený, že sa deti naozaj tešili a  že mu 
povedali to, čo sa naučili. Naša škola cez ro-
dičovské združenie obdarovala deti sladkosťa-
mi a verím, že dnes budú mať deti úsmev na 
tvári.“

Mikuláš navštívil aj materskú školu. Čerta 

však so sebou nevzal. Detičky si pre Mi-
kuláša pripravili pekný program v podobe 
básní alebo piesní, ktoré mu zaspievali a za-
recitovali. On im za to rozdal balíčky až po 
okraj naplnené dobrotami. „Nacvičili sme 
preňho pesničku, aby nám doniesol cukríky 
a tak,“ prisvedčil Kristiánko. „Mikuláš nám 
dal balíčky a my sme mu zaspievali pesnič-
ky,“ pridal sa Karolko. Mikuláš v materskej 
škole postupne navštívil všetky triedy. „Pre 
mnohé deti to bola veľmi očakávaná uda-

losť. Čert našťastie neprišiel, pretože v škôlke 
máme samé dobré detičky. Mikuláš prišiel 
s veľkým košom plným dobrôt. Myslím si, že 
tento deň sa uchová v srdciach našich detičiek. 
Možno to bude aj takým malým, trošku vý-
chovným momentom, pretože sľúbili Mikulá-
šovi, že budú poslúchať,“ zhodnotila riaditeľka 
školy Soňa Hippová.

Mikulášsky sprievod sa potom vybral na 
potulky obcou  – navštívil fi rmy, zariadenia, 
obchodné prevádzky i obecný úrad. Jeho po-
slednou zastávkou bola športová hala, kde na-
ňho netrpezlivo čakali malé hádzanárky. Čert 
si s nimi zahral aj hádzanú.

Mikulášsky program čakal ešte na detič-
ky v  sobotu 9. decembra 2017 v  priestoroch 
kultúrneho strediska. Obec ako organizátor 
podujatia pre ne pripravila bábkové divadlo 
a  odovzdávanie mikulášskych balíčkov. Nie-
koľko desiatok detí si najprv spolu s  rodič-
mi vychutnalo divadielko o  Žabom princovi 
v  podaní bábkového divadla Animare Silva. 
Po skončení predstavenia sa už deti mohli te-
šiť na balíčky, ktoré im prišiel rozdať Mikuláš 
v  sprievode anjelov a  čerta. Niektoré detičky 
mali pred čertom veľký rešpekt, ale dobrotivý 
Mikuláš ich vždy presvedčil, že sa nemusia báť 
vziať si od čerta balíček so sladkosťami.

Marcela Lenčéšová

los Mikuláš Mikuláš

Mikuláš  Foto: Danka Lóžiová
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Desiatky rokov základná škola v na-
šej obci organizuje pred Vianocami pre 
rodičov, priateľov školy, ale aj učiteľov 
a žiakov Vianočnú akadémiu. Toto pod-
ujatie každoročne dokáže vďaka vystu-
pujúcim žiakom a organizátorom, ktorí 
si dajú mimoriadne záležať na zložení 
programu aj sprievodnom slove vyča-
rovať úžasnú atmosféru plnú ľudského 
dobra a  lásky. Aj v  tomto roku sa náv-
števníkom počas nedele 17. decembra 
2017 predstavili žiaci s  pr ogramom 
plným vianočných tém, piesní, tancov 
a básní. „Páčilo sa nám to. Každým ro-
kom je to krajšie. Ďakujeme detičkám 
a  pani učiteľkám a  pánom učiteľom,“ 
odchádzala dobre naladená Sabina Ur-
banová. Deťom každoročne robí veľkú 
radosť pripravovať sa na vystúpenie na 
Vianočnej akadémii. Užívajú si vianoč-
nú atmosféru a radi rozdávajú radosť aj 
iným. Organizácia celého podujatia si 
žiada trošku viac námahy ako nacviče-
nie jednej scénky alebo piesne. Hlavný 

organizátor akadémie Radoslav Nove-
linka je za toto podujatie zodpovedný 
už niekoľko rokov a vždy ho pripravuje 
mimoriadne zodpovedne a hlavne s lás-
kou. „Každý rok na tomto mieste uvažu-
jem o tom, čo ešte nové by sa dalo po-
vedať takto na záver akadémie. Teraz by 
som začal slovami jednej mojej kolegy-
ne, ktorá mi pred pár dňami povedala, 
že miluje toto povolanie a že by nechcela 
robiť nič iné. Veľmi dobre jej rozumiem, 
lebo je to práca s deťmi a tá je vždy veľ-
mi obohacujúca. Jedna žiačka mi tiež 
povedala, že ona má rada všetkých ľudí 
a že možno to bude aj na škodu. To ma 
takisto obohatilo, lebo som si uvedomil, 
že keď sa niečo robí, tak by to nemalo 
byť iba pre nejaký vonkajší efekt, ale 
práve pre ľudí, na ktorých nám záleží. 
Dúfam, že dnešná akadémia všetkých 
potešila. Chcel by som zaželať všetkým 
šťastné a veselé sviatky a veľa lásky me-
dzi nami,“ poprial všetkým Radoslav 
Novelinka. Marcela Lenčéšová

Vianočné trhy
boli opäť úspešné

Týždeň pred Vianocami sa v našej obci kona-
li vianočné trhy. Vedenie obce pre ne vyhradilo 
na tri dni priestor v areáli obecného úradu. Tam 
vytvorili pracovníci hospodárskeho dvora z pre-
dajných domčekov vyzdobených čečinou a  sve-
tielkami malé vianočné mestečko. V domčekoch 
od piatka 15. decembra do nedele 17. decembra 
2017 ponúkali dve desiatky predajcov svoj to-
var  – v  drvivej väčšine vlastnoručne vyrobené 
vianočné dekorácie, sviečky, doma napečené ob-
látky alebo medovníčky a  podobne. V  ponuke 
boli aj punč, čaj a dobré jedlo.

Počas prvého dňa trhov sa návštevníkom 
predstavili s  tradičnými vianočnými melódiami 
členovia speváckej skupiny Zúgovanka a spestri-
li tak predvianočné podujatie. Aj počas druhého 
dňa prialo trhom počasie a  trhovníkom i  náv-
števníkom sa mohli predstaviť mužská spevác-
ka skupina Močenskí speváci a folklórna skupi-
na Močenčanka s  vianočným pásmom piesní. 
„Vianočné trhy majú veľmi svojskú a  príjemnú 
atmosféru. Je tu kopec ľudí, ktorí sa rozprávajú. 
Ďalší, ako napríklad ja, sa ide s vnukom trošku 
popozerať. Je tu aj dobré občerstvenie, takže je to 
veľmi pekné,“ konštatoval návštevník Igor. „Kú-
pila som si tu prstienok,“ prezradila nám škôl-
karka Emka. „Vždy sa rád pozriem, podebatujem 
a hlavne tú vianočnú atmosféru nasajem,“ dodal 
s úsmevom Zoltán.

Obyvatelia našej obce, ale aj návštevníci 
z  bližšieho i  vzdialenejšieho okolia na močen-
ských vianočných trhoch strávili príjemné chví-
le s priateľmi vo vianočnej atmosfére, ku ktorej 
prispela možno aj pekná vianočná výzdoba. 
„Myšlienku, ktorú sme chceli naplniť, aby sa ľu-
dia spolu stretli, sa nám podarilo naplniť. Počas 
troch dní sa tu vystriedalo viacero predajcov, ale 
aj návštevníkov a z tohto pohľadu hodnotím trhy 
ako úspešné,“ vyjadril sa k  podujatiu starosta 
obce Roman Urbánik.

Marcela Lenčéšová

Školáci pripravili Vianočnú akadémiu

Počas druhého decembrového víken-
du sa v kultúrnom dome konala Vianoč-
ná akadémia materskej školy. Vedenie 
materskej školy organizuje toto pred-
vianočné podujatie pre rodičov a  pria-
teľov školy každoročne. Aj tento raz si 
program zložený z básní, piesní, tancov 
a scénok pripravili všetky triedy škôlky, 
aby sa popýšili svojou šikovnosťou pred 
rodičmi, starými rodičmi či priateľmi. 
„To vystúpenie bolo veľmi krásne. Na-
ozaj som sa bavila. Bolo to príjemné,“ 
pochvaľovala si Júlia Lalúchová. „Pekné 
to bolo. Veľmi pekne to pani učiteľky 
zorganizovali. Mali sme z  toho radosť,“ 
pridala sa aj Melinda Vargačíková.

Pani učiteľky sa venovali nácviku via-
nočného programu niekoľko týždňov 
a dbali na to, aby bol zaujímavý a nápa-
ditý pre deti aj divákov. „Blížia sa naj-
krajšie sviatky v roku – Vianoce – a my 
malou trošičkou chceme prispieť ku 
krásnym, radostným a šťastným Viano-
ciam, aby sa spokojnosť a  radosť, ktoré 
sa navodili na našej vianočnej akadémii, 
preniesli do rodín týchto našich detí. Že-
lám všetkým krásne požehnané Vianoce, 
plné radosti, spokojnosti a šťastia v kru-
hu svojich najbližších,“ nezabudla na 
prianie všetkým deťom aj rodičom riadi-
teľka materskej školy Soňa Hippová.

Marcela Lenčéšová

Vianočná akadémia materskej školy

V sobotu 2. decembra 2017 sa v areáli 
obecného úradu konalo požehnanie ad-
ventného venca. Veniec nainštalovali pra-
covníci obce. Stužkami ho ozdobili žiaci 
základnej školy. Na požehnaní sa pri ňom 
v predvečer prvej adventnej nedele zišli de-
siatky občanov obce a  farár našej farnos-
ti Peter Michalov. S  krátkym kultúrnym 
programom sa predstavil ženský spevácky 
zbor Cantica, ktorý navodil príjemnú sláv-
nostnú atmosféru. Potom farár za prítom-
nosti vedenia obce a obyvateľov adventný 
veniec požehnal. „Je pekné, že aj na verej-
ných priestranstvách vnímame čas blížia-
cich sa sviatkov, lebo je dôležité uvedomiť 
si plynutie času. Tento rok je na venci ori-
ginálna farba adventu, lebo adventné farby 

sú ružová a  fi alová. Fialová 
farba znamená očakávanie 
a  pre ľudí veriacich je fi alo-
vá farba nádejou. Ružová 
farba je farbou radosti, kto-
rú máme v pôstnom období 
a v adventnom období. Sym-
bolizuje, že veriaci človek má 
aj prežívať radosť, nielen byť 
stále zachmúrený a  myslieť 
na nejaké posledné chvíle. Má sa radovať 
zo života, z toho, že ná m ho Pán Boh daro-
val, a radovať sa aj z toho, že príde okamih, 
ktorý očakávame, to znamená narodenie 
Božieho syna,“ ozrejmil Peter Michalov. 
Napriek tomu, že sa podujatie konalo za-
čiatkom decembra, bolo nádherné mrazivé 

zimné počasie aj so snehom a pre uzime-
ných návštevníkov boli pripravené aj ná-
poje: horúci čaj a varené víno. Mohli si tak 
spoločne v areáli obecného úradu vychut-
nať slávnostný predvečer začiatku advent-
ného obdobia.

Marcela Lenčéšová

Adventný veniec sa v obci rozsvietil začiatkom decembra

á sa radovať zimné počasie aj so snehom a pre uzime

Foto: Peter Sýkora
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Počas vianočného obdobia v  našej obci 
nechýbalo tradičné koledovanie kolední-
kov Dobrej noviny. Koledovať do močen-
ských domácností sa vybrali počas druhého 
sviatku vianočného 26.decembra 2017. „Na 
ceste k  životu, tak znie motto tohtoročného 
23. ročníka koledníckej akcie Dobrá novina 
a poputované vyzbierané príspevky pôjdu na 
podporu rozvojových projektov v  krajinách 
subsaharskej Afriky, konkrétne v Keni, Etió-
pii a  Ugande. Avšak takým hlavným ťaž is-
kovým projektom tohto ročníka je podpora 
zdravotníckeho zariadenia na severe Etiópie, 
ktoré vedú sestry Vincentky,“ uviedla nás do 
problematiky tohtoročnej Dobrej noviny jej 
koordinátorka pre Močenok Mária Vörösová.

V tomto roku sa podarilo vďaka štedros-
ti darcov vyzbierať počas koledovania sumu 
1 894 eur, ktoré budú použité na podpo-
ru projektov zlepšujúcich život obyvateľov 
v  spomínaných Afrických krajinách. „Som 
veľmi šťastná, že Dobrá novina v  Močenku 
funguje už 22 rokov a  teší sa veľkej obľube. 
Za to chcem poďakovať všetkým dobrým 

ľuďom, ktorí majú 
otvorené srdce pre ko-
ledníkov a každoročne 
ich prijímajú do svo-
jich príbytkov. Chcem 
poďakovať aj všetkým, 
vyše 20 koledníkom, 
ktorí sa zapojili do 
tohto ročníka i napriek 
tomu, že mnohí boli 
chorí. Bez podpory 
farského úradu a veľa-
dôstojného pána farára 
by to ani v tomto roku nešlo, ďakujem mu za 
pomoc, podporu i  materiálne zabezpečenie 
tohto ročníka. Osobitne chcem poďakovať 
všetkým sprevádzajúcim osobám, čiže vedú-
cim jednotlivých skupiniek - Monike, Lívii, 
Zuzke, Marekovi, Erikovi a Zuzke za to, že sa 
každým rokom s veľkým oduševnením a ra-
dosťou zapájajú do tohto projektu. Nespočet-
ne veľa hodín trávia s deťmi pri nacvičovaní 
kolied a piesní a venujú im svoj čas,“ vyjadri-
la všetkým vďaku Mária Vörösová.

Nezainteresovaní môžu mať dojem, že ko-
ledovanie Dobrej noviny je len jednorazovou 
záležitosťou, ktorá sa koná počas 2. sviatku 
vianočného. Pravdou však je, že organizácia 
naplánovaných projektov a  samotného ko-
ledovania na Slovensku trvá dlhé mesiace 
pred, aj po tomto dni. Aj preto sú výsledky 
na celom Slovensku a potom v konkrétnych 
častiach sveta, ktoré potrebujú pomoc kaž-
doročne také dobré.

Marcela Lenčéšová

Koledníci roznášali po obci dobrú novinu

Kolednícku akciu podporil aj vojenský ordinár 
Mons. František Rábek (v strede).  Foto: Peter Sýkora

 Stanislavovi Šimkovi
udelil cenu primátor Nitry

Poslanec obecného zastupiteľstva 
v  Močenku Stanislav Šimko získal v  sep-
tembri 2017 cenu primátora Nitry. Cena 
je udeľovaná za šírenie kultúry a dobrého 
mena mesta Nitra. Ocenenie udelil pri-
mátor Nitry Jozef Dvonč štyrom osob-
nostiam. Za prácu v občianskom združe-
ní Čakanka boli ocenení Stanislav Šimko 
a  Janka Svítková. Primátor vyznamenal 
taktiež Jána Petrušku, bývalého mestského 
poslanca, za dlhoročnú činnosť v  Matici 
Slovenskej. Cenu dostal aj dirigent spevác-
keho zboru Emerám a  zároveň organista 
v katedrále Milan Ševčík. Ocenenia si lau-
reáti prevzali v obradnej sále mesta Nitra.

„Čakanka sa zaoberá dejinami, his-
tóriou, básňami, literatúrou, podporou 
knižnej edičnej činnosti. Rozhodli sme 
sa vydať aj knihu dievčatku, ktoré je hen-
dikepované. Nemáme členský poriadok, 
máme tých, ktorí priložia ruku k dielu, je 
nás zhruba dvadsať,“ popísal aktivity ob-
čianskeho združenia Čakanka Stanislav 
Šimko. „Ide nám o to pritiahnuť z Nitry 
a okolia nielen mladých ľudí, ale aj zre-
lých dospelých ľudí, ktorí sa vo svojom 
voľnom čase venujú písaniu poézie alebo 
prózy a  trošku im pomôcť a  zviditeľniť 
ich. Práca v  Čakanke je práca priateľov, 
ľudí, ktorí to robia z  lásky a  priateľstva 
a robia to pre ľudí,“ doplnila informácie 
o činnosti združenia Janka Svítková.

Mária Gyárfásová

Prvá decembrová adventná nedeľa bola 
v  močenskom farskom kostole venovaná 
okrem svätých omší aj kultúre. 3. decembra 
2017 sa tu totiž konal Adventný koncert. 
Predstavilo sa v  ňom Collegium Cantorum 
z  Nitry pod vedením skúseného dirigenta 
Štefana Madariho. Desiatky návštevníkov, 
ktorí si koncert nenechali ujsť, si mohli počas 
jednej hodiny vychutnať skvelé diela Tomasa 
Albinoniho, Antonia Vivaldiho alebo Arcan-
gela Corelliho. „Ja chodievam na koncerty 
vždy a  vychutnávam si to,“ pochvaľovala si 
pravidelná návštevníčka Magdaléna Mó-
riová. „Koncert sa mi veľmi páčil,“ potvrdil 
aj divák Ľudovít Demeter. Zvuk desiatich 
huslí, violončela a  kontrabasu v  kombinácii 
so skvelými hudobnými dielami, talentom 
hráčov a akustikou v našom kostole spôsobil, 
že návštevníci koncertu boli po jeho skončení 

nadšení. Dali to najavo potleskom. Dirigent 
telesa Štefan Madari napriek tomu zostal 
skromný: „Možno aj priestor robí ten skvelý 
zvuk alebo naladenie nás všetkých, ktoré je 
plné očakávania, a  to nás robí citlivejšími.“ 
Organizátor koncertu farár farnosti sv. Kli-
menta Peter Michalov sa tešil, že si ľudia našli 
čas a mali chuť na koncert prísť. Podľa neho 
bolo podujatie skvelou prípravou na blížiace 
sa sviatky. „Včera sme začali adventné obdo-
bie požehnaním adventného venca, dnešná 
liturgia bola už liturgiou prvej adventnej 
nedele a dnes popoludní sme boli účastní tu 
v Božom chráme adventného koncertu. Je už 
zvykom, že počas adventu sa konajú koncer-
ty, ktoré majú na jednej strane charitatívny 
účel a na druhej strane slúžia možno na také 
stíšenie,“ skonštatoval farár našej farnosti Pe-
ter Michalov. Marcela Lenčéšová

Adventný koncert vo farskom kostole

Počas adventného ob-
dobia sa v  močenskom 

Kostole sv. Klimenta slávili ranné rorátne sväté omše. Špeciálne sú tým, že sa slávia v prítmí 
chrámu pri sviečkach. „Tieto omše sú votívne k Panne Márii, to znamená, že kresťanský ľud 
počas adventu očakáva narodenie svojho Pána, teda príchod svetla. Tieto rorátne sv. omše na-
značujú, že je v chrámoch väčšinou tma, sú tam sviečky, ktoré majú byť adekvátne počtu ľudí. To 
znamená, že tie kahančeky a lampášiky, ktoré ľudia nosili do kostola ráno, symbolizovali práve 
to, že sa svetlo sústreďuje na jednom mieste a zase z tohto miesta svetlo odchádza do našich 
príbytkov. To je taká symbolika každého Božieho chrámu, kde sa zhromažďuje ľud. Vyjadruje, 
že prichádzame sem, aby sme načerpali silu a posilnenie do nášho každodenného života, aby 
sme dokázali tomuto svetu svietiť alebo vydávať svedectvo,“ ozrejmil močenský farár Peter Mi-
chalov. Rorátne sväté omše sa slávili vždy ráno o šiestej, aby bola v chráme tá správna atmosféra 
a vynikli plamienky sviečok. Veriaci prichádzali vzdať úctu matke Božej a načerpať radosť z blí-
žiaceho sa narodenia Pána, na ktoré sa celá cirkev pripravuje. Marcela Lenčéšová

Roráty v Kostole sv. Klimenta
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Na nový rok 1. januára 2018 sa popo-
ludní v  areáli obecného úradu konal už 
tradičný novoročný ohňostroj. Osláviť prí-
chod nového roka prišli desiatky obyvate-
ľov a návštevníkov obce všetkých vekových 
kategórií. V úvode sa návštevníkom areálu 
obecného úradu prihovoril s novoročným 
prianím starosta obce Roman Urbánik 
a potom im poprial aj farár našej farnosti 
Peter Michalov. „Chcem popriať všetkým 
spoluobčanom, Močenčanom, šťastný, 
úspešný a požehnaný rok 2018, aby to, čo 
ich stretne v  roku 2018, dokázali preko-

návať, aby boli spokojní vo svojom rodin-
nom, ale aj v pracovnom živote a tiež v na-
šom spoločenstve v obci Močenok,“ zaželal 
všetkým starosta Roman Urbánik. „Do voľ-
te, aby som všetkým obyvateľom, aj farní-
kom farnosti, povinšoval v  novom roku, 
aby nachádzali kopec sily, aby boli zdraví, 
nech im Pán Boh požehnáva všetky aktivi-
ty v tomto roku,“ doplnil prianie farár Pe-
ter Michalov. Následne príslušníci obecnej 
polície školení na prácu s  pyrotechnikou 
odpálili novoročný ohňostroj. Počasie bolo 
celkom príjemné – bez vetra a zrážok, tak-

že si ohňostroj mohli všetci vychutnať. De-
siatky návštevníkov si navzájom želali do 
nového roka len to najlepšie, ale nešetrili 
prianiami ani pre ostatných spoluobčanov. 
„Do nového roka želám všetkým ľuďom 
veľa dobrého a hlavne veľa spokojnosti, aby 
sa vedeli zameriavať na dobré veci a nedali 
sa znechutiť tými zlými,“ popriala všetkým 
návštevníčka ohňostroja Lívia. „Všetkým 
prajem veľa zdravia, šťastia a  úspechov 
v  osobnom aj pracovnom živote,“ pridal 
svoje prianie Štefan.

Marcela Lenčéšová, foto: Peter Sýkora

Deti v škole vyrábali
skvelé dezerty

V predvianočnom čase sa na základnej škole konal už 
druhý ročník úspešného podujatia pod názvom Vianoč-
ná vareška. Zúčastniť sa ho mohli tímy zo všetkých tried 
druhého stupňa, ktoré si trúfali pripraviť chutný sladký 
dezert. Do súťaže sa v tomto roku prihlásilo 12 družstiev. 
„Máme tu zmiešané družstvá dievčat a  chlapcov. Tento 
rok sme to poňali v takom trošku inom duchu. Máme tu 
niektoré recepty, ktoré sú trošku zdravšieho charakteru, 
rôzne vianočné kytice z ovocia alebo zo zdravých suro-
vín. Dúfam, že všetko dobre dopadne a celé to bude veľmi 
pekné,“ nádejala sa hlavná organizátorka podujatia Lenka 
Molnárová. Podujatie bolo naozaj príjemné, pretože sú-
ťažiaci si prípravu svojich receptov užívali a dobre sa pri 
tom bavili. Niektorým sa darilo viac, iným menej, ale všet-
ci dokázali svoje dezerty vyladiť tak, aby sa páčili porote aj 
ostatným súťažiacim. Zisťovali sme, čo všetko súťažiaci do 
svojich dobrôt pridali. „Tento recept sa volá Zimný dar-
ček. Bol to nápad nás troch. Doniesla ho Emka v knižke 
a vybrali sme si ho. Dúfam, že porote bude chutiť,“ pove-
dala nám Nina Ternerová. „Tento recept sa volá Keksová 
roláda s vianočným stromčekom. Použili sme kryštálový 
cukor, maslo, kávu, rum a  keksy,“ pridala sa aj Bianka 
Dičérová. Porota v  zložení riaditeľ Eduard Lacko, učiteľ 
Vladimír Ambruška a  dve žiačky si v  závere podujatia 
pochutila na 12 skvelých dezertoch a mala, samozrejme, 
neľahkú úlohu vybrať víťaza. Prvé miesto napokon zís-
kali ôsmaci Jakub Lenčéš, Roman Szabó a  Alex Vencel. 
„Mali sme ľahký recept. Skladal sa z pečených a nepeče-
ných surovín a boli tam rôzne zdravé a nezdravé veci. Bolo 
to napínavé, lebo medzi nami a deviatou A to bolo také 
zaujímavé, pretože mohli aj oni vyhrať, ale aj my,“ netajil 
radosť z víťazstva Alex Vencel. Víťazom Vianočnej varešky 
blahoželáme a prajeme im, aby im chuť experimentovať 
a pripravovať pre svojich blízkych s láskou sladké dobroty 
vydržala ešte veľmi dlho.  Marcela Lenčéšová

Stalo sa už tradíciou, že v  Kostole sv. 
Klimenta v Močenku býva na Sviatok na-
rodenia Pána Jasličková slávnosť. Jej sú-
časťou je vždy aj krátke divadelné predsta-
venie. Divadlo sme v močenskom kostole 
hrávali už pred rokom 1989, v rokoch ná-
boženskej neslobody. Nie všetkým sa vtedy 
páčilo, že mladí ľudia vystupujú v kostole 
s divadelným predstavením. Mnohým ve-
riacim z našej farnosti a dekanovi Alojzovi 
Dubravickému sa to však určite páčilo. Fa-
rár močenskej farnosti nám zakúpil opo-
nu, zháňal scenáre a pomáhal ako mohol.

Tento rok to s nacvičovaním divadiel-
ka tiež nebolo jednoduché. Najskôr pred-
stavenie nemal kto režírovať. Farár Peter 
Michalov sa snažil niekoho nájsť. Keďže sa 
nikto nenašiel, úlohy režiséra sa napokon 
ujal kaplán Ľuboš Utekal. Na prvú skúšku 
priniesol z Bánoviec nad Bebravou scenár 
hry o  narodení Spasiteľa a  začali sa číta-

cie skúšky. Krátko pred 
vianočnými prázdninami 
však začala viróza a v ško-
le chýbala tretina žiakov. 
Základná šk ola musela 
vyhlásiť riaditeľské voľno 
a zrušiť Vianočnú akadé-
miu, ktorá mala byť pre 
žiakov druhého stupňa. 
Choroba neobišla ani ma-
lých hercov a  Jasličková 
slávnosť bola po niekoľ-
kých skúškach v  pasto-
račnom centre tiež ohro-
zená. Postupne ochorela 
veľká časť hercov a hrozi-
lo, že tradíciu vianočného 

divadla po viac ako štvrťstoročí prerušíme.
Rozhodli sme sa tomu predísť tak, že 

vyskúšame princíp divadla na divadle. 
Samozrejme, nevymysleli sme nič nové. 
V  roku 1993 týmto spôsobom pripravili 
bohoslovci hru o  sv. Gorazdovi. Novým 
hercom, ktorí prišli namiesto chorých, 
sme texty museli skrátiť, aby sa ich stihli 
naučiť. Viacerí z hercov si pripravili aj 2 – 3 
postavy, aby mohli nahradiť tých, ktorí ešte 
ochorejú. S čítacími skúškami pomohla aj 
Mária Gyárfásová, s  prípravou kostýmov 
Vierka Blehová a Lucka Blehová, s organi-
záciou skúšok Zuzka Škopková a Monika 
Lovásová. Vystúpenia sprevádzala pies-
ňami a hrou na gitare Monika Kollárová. 
Jasličková slávnosť sa nakoniec podarila.

Kaplán Ľuboš Utekal si zahral rozprá-
vača a  14 mladých hercov priblížilo prí-
behy Svätej rodiny, troch kráľov, pastierov 
a Herodesa.  Peter Sýkora

Nádherný ohňostroj
v prvý deň roka

Jasličková slávnosť
visela na vlásku

Foto: Jozef Bleho

Nádherný ohňostroj
v prvý deň roka
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Klub fi latelistov v Močenku na čele s Jo-
zefom Kútnym pripravil v priestoroch Zák-
ladnej školy v Močenku výstavu poštových 
známok. Motívom expozície bola Cesta Slo-
vákov dejinami k  vytvoreniu vlastnej štát-
nosti. Táto výstava vznikla pri príležitosti 
25. výročia samostatnej Slovenskej republi-
ky. „Keď sme my ako Slovenská republika 
začínali, málokto veril, že vôbec obstojíme. 
Dokonca naši bratia Česi si hovorili Však 
oni sa vrátia s prosíkom. Mysleli tým Slo-
vákov, teda že Slovenská republika sa ne-
ujme a skrachuje – hospodársky a celkovo 
aj politicky. Ale v prvých momentoch bola 
nadviazaná spolupráca alebo boli uskutoč-
nené aj diplomatické kroky s  desiatkami 
štátov, ktoré nás hravo brali“, oboznámil 
s  okolnosťami vzniku SR fi latelista Jozef 
Kútny. „Prečo som túto výstavu vlastne pri-
pravoval? My v  klube fi latelistov zbierame 
poštové známky a  študujeme proste aj iné 
materiály, ale nie je to samoúčelné. Podľa 
môjho názoru má vtedy fi latelia najväčší 
význam a opodstatnenie, keď sa otvára pre 
druhých, pre spoločnosť. A  kto našu spo-
ločnosť môže viesť do budúcna lepšie ako 

dobre pripravená slovenská mládež. 
Preto som túto výstavu robil s úmys-
lom, aby som čo najlepšie na optimál-
nom priestore ukázal cestu Slovákov 
dejinami či stáročiami k  svojej štát-
nosti. Chcel som ukázať, ako mnohí 
naši predkovia jednak trpeli, ale aj ako 
žili v  pevnej viere v  Boha a  v  národ. 
Čiže oni by svoje nepredali za misu šošo-
vice. Žili v  tejto myšlienke. My vnášajme 
do Európskej únie a do celej Európy vieru 
v  Ježiša Krista, ale aj svoju lásku a  radosť, 
svoju slovenskosť. Pápež Ján Pavol  II. bol 
veľký mysliteľ a  dnes je svätý. On to videl 
a hovoril Vy Slováci máte kľuč pre Európu, 
vy máte zachrániť túto Európu, duchovne 
svojou kultúrou a svojimi tradíciami. A pý-
tam sa. Robíme to dostatočne? A touto vý-
stavou chceme navodiť mládež k tomu, aby 
sa primkla trošku ku kultúre viac, k svojim 
koreňom a aby bola hrdá na to, že je sloven-
ská“, doplnil Jozef Kútny. Otvorenia výstavy 
sa zúčastnil aj kaplán močenskej farnosti. 
Posvätil pečiatku venovanú tomuto jubileu. 
„Naša pečiatka, ktorá je na tejto výstave, je 
v duchu vzniku republiky 1. januára 1993. 

My si ho pripomíname po 25. rokoch, 
ale teraz znovu s  ešte oveľa väčšou láskou 
a  prosbou voláme: Pane Bože, ochraňuj 
našu Slovenskú republiku a  slovenský ná-
rod“, ďalej dodal fi latelista. Riaditeľ základ-
nej školy Eduard Lacko bol vďačný Jozefovi 
Kútnemu za usporiadanie výstavy. Považuje 
ju, hlavne kvôli žiakom, za veľmi užitočnú. 
„Som naozaj veľmi šťastný, že na pôde na-
šej školy sme mohli dať posvätenie k tomu, 
aby táto výstava akýmsi spôsobom oslovila 
našich žiakov. Bolo to podľa môjho názoru 
naozaj veľmi pekné, veľmi poučné. Hlavne 
sme pripomenuli 25. výročie vzniku našej 
Slovenskej republiky. Ďakujem každému 
organizátorovi za to, že táto akcia mohla 
prebehnúť“, povedal Eduard Lacko.

Mária Gyárfásová

h k h

Výstava poštových známok na základnej škole

Pre divadelníkov z Močenka bol rok 2017 úspešný
Divadelný súbor DOMINUS má za sebou 

bohatú dlhoročnú tradíciu inscenácií a množ-
stvo vydarených predstavení. Aktuálne má 
v  repertoári dve hry. Hráva starší titul, diva-
delné spracovanie troch balád Karla Jaromíra 
Erbena s názvom „Svadobné košele“. Na XXII. 
ročníku Gorazdovho Močenka v  roku 2014 
táto inscenácia získala I. miesto. V  ponuke 
má aj novší titul, dve vtipné i absurdné jedno-
aktovky (ktoré mali premiéru na minuloroč-
nom festivale Gorazdov Močenok) od autorov 
Augusta Monterossa a Josefa Pehra s názvom 
„Mr. Taylor/Bubáci.“ Predstavenia režíruje Pe-
ter Weinciller. Obidve hry v prevedení divadla 
DOMINUS získali v roku 2017 viaceré ocene-
nia a pozitívne hodnotenia odbornej kritiky.

Hneď v apríli minulého roka sa súbor sú-
ťažne predstavil s hrou „Svadobné košele“ na 
XX. ročníku celoštátneho Festivalu Aničky 
Jurkovičovej v Novom Meste nad Váhom. Na 
festivale získal hneď dve ocenenia. Z podujatia 
si odniesli Hlavnú cenu – LAUREÁT festivalu. 
Herečka  Monika Ternerová získala Cenu za 
najlepší ženský herecký výkon. Súbor zároveň 
dostal pozvanie účinkovať ako „čestný hosť“ 
na XIV. ročník Festivalu Zuzany Kardelisovej 
do Kysáča v SRBSKU. Koncom apríla sa s in-
scenáciou „Svadobné košele“ močenskí diva-
delníci predstavili na 50. ročníku Palárikovej 
Rakovej. Hoci šlo o  nesúťažné predstavenie, 
porota vysoko vyzdvihla kvalitu inscenácie, 
jej hravosť a  herecké výkony účinkujúcich 

(Tomáš Danko, Mária Blehová, Monika Ter-
nerová). Na základe tohto účinkovania súbor 
dostal pozvanie na nesúťažný festival Senická 
divadelná horúčka v Senici. Súbor DOMINUS 
sa na ňom predstavil v novembri. V júni mali 
možnosť diváci vzhliadnuť Erbenove balady 
v  Senci. V  októbri sa súbor zúčastnil XXV. 
ročníka Celoštátneho festivalu divadelných 
hier s dedinskou tematikou v Trebišove. Od-
niesol si odtiaľ dve ceny – Monika Te rnerová 
dostala opäť Cenu za ženský herecký výkon 
a Peter Weinciller si priniesol domov Cenu za 
režijno-dramaturgickú koncepciu.

Pre minuloročný jubilejný XXV. ročník 
Celonárodného festivalu kresťanského divadla 
Gorazdov Močenok 2017 v  júli pripravil sú-
bor DOMINUS premiérovo inscenáciu dvoch 
jednoaktoviek „Mr. Taylor / Bubáci“. V prvej 
menovanej, „Mr.Taylor“, ide o absurdné roz-
právanie o  tom, kam až dokáže zájsť ľudská 
chamtivosť. Druhá jednoaktovka je rozprávka 
pre dospelých s názvom „Bubáci“. Ide o príbeh 
o kráľovstve, v ktorom kráľ vášnivo miluje by-
rokraciu. Problém nastane vo chvíli, keď krá-
ľovstvo príde zožrať drak… Keďže šlo o veľmi 
silný festivalový ročník, nebolo ľahké v  kon-
kurencii kvalitných súborov obstáť. Inscenácia 
napokon získala 3. miesto a Monika Ternerová 
Cenu za ženský herecký výkon. O niekoľko dní 
nato divadelníci predstavili hru v  malebnom 
prostredí Spišského hradu v  rámci letného 
podujatia Divadelné piatky na Spišskom hra-

de. V auguste vystúpili s týmto predstavením 
v novootvorenom amfi teátri „Parčík“ na Svo-
radovej ulici v centre Bratislavy. Diváci prijali 
DOMINUS veľmi pozitívne a  odmenou bol 
dlhotrvajúci potlesk. V októbri mala inscená-
cia svoju reprízu v domácom prostredí v Mo-
čenku. Predstavenie sa konalo v  rámci Me-
siaca úcty k starším. Celoročné úsilie zavŕšilo 
spomínané hosťovanie v  Srbskom Kysáči na 
XIV. ročníku Festivalu Zuzany Kardelisovej 
v novembri. Keďže z technicko-organizačných 
dôvodov nemohli vycestovať Erbenove bala-
dy, dolnozemskí diváci videli túto najnovšiu 
inscenáciu. Hoci išlo o  hosťujúce nesúťažné 
predstavenie, porota i  organizátori festivalu 
vyzdvihli vysokú kvalitu produkcie, herecké 
výkony (Monika Ternerová, Mária Blehová 
a Peter Pavlík ako hosť), režijné spracovanie, 
divadelnosť a dynamiku predstavenia.

Pre divadelníkov z Močenka to bolo veľmi 
pekné zavŕšenie plodného roka ako aj preja-
vom veľkej radosti z ocenenia, ktorého sa im 
dostalo na zahraničnej pôde, kde naozaj dôs-
tojne a úspešne reprezentovali obec Močenok, 
Slovensko aj svoj súbor.

Divadelníkom blahoželáme, prajeme veľa 
úspešných predstavení a veríme, že sa k nim 
v  blízkej budúcnosti pripoja ďalší šikovní 
herci, ktorí obohatia súbor svojimi talentami 
i ochotou venovať svoj voľný čas vznešenému 
umeniu, ktorým divadlo nepochybne je!

Peter Weinciller

Foto: Martin Sýkora
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V  sobotu 16. decembra 2017 sa 
v  priestoroch spoločenskej sály obecné-
ho úradu v našej obci uskutočnila výstava 
poštových holubov. Podujatie zorganizo-
vala domáca Základná organizácia cho-
vateľov poštových holubov (ZO CHPH) 
v  úzkej spolupráci s  Oblastným združe-
ním chovateľov poštových holubov Nitra. 
Náš región, teda západoslovenská oblasť, 
zastrešuje päticu oblastných združení  – 
Bratislavu, Trnavu, Topoľčany, Pezinok 
a Nitru. Z celej tejto oblasti tu boli počas 
podujatia vystavené najlepšie holuby rôz-
nych chovateľov, ktoré ich reprezentovali 
na súťažiach. „V tomto regióne sa lieta se-
dem dlhých tratí, to znamená tratí nad 500 
km, a tu sú tie najúspešnejšie holuby tohto 
regiónu, ktoré povyhrávali ceny alebo sa 
dobre umiestňovali v pretekoch,“ ozrejmil 
predseda ZO CHPH v  Močenku Gabriel 
Prvák. Súčasťou programu výstavy boli 
odborná prednáška o chorobách holubov 
a  zoohygiene a  workshop zameraný na 
odber sterov holubom, rôzne vyšetrenia 
a vnímavosť na lieky. Nechýbali ani dražba 
holubov a, samozrejme, odovzdanie oce-
není najúspešnejším chovateľom. „Bola 
to ťažká sezóna. V posledných rokoch sa 
stupňujú problémy so zdravotným stavom 
holubov, je treba naozaj odborné vedo-
mosti na to, aby boli holuby v  dobrom 
stave. Podarilo sa nám niekoľko víťazstiev. 
Máme dobrých chovateľov. Reprezentu-
jeme obec Močenok nielen v  okresnom, 
ale aj celoslovenskom a  medzinárodnom 
meradle. Myslím, že táto výstava dopadla 
veľmi pozitívne. Bolo tu veľa ľudí. Urobi-
li sme živú aukciu poštových holubov od 
špičkových chovateľov nielen zo Sloven-
ska, ale aj z Čiech a Nemecka. Myslím si, 
že všetci boli nadmieru spokojní,“ doplnil 
Bohumír Horr zo ZO CHPH v Močenku.

Chovatelia poštových holubov zdru-
žení v  močenskej základnej organizácii 
dosiahli počas končiacej sa sezóny skvelé 

úspechy. Ich celoročná starostlivosť o ho-
luby sa pretavila do úspechov na medzi-
národnej úrovni. „Močenčanom tu boli 
odovzdané tri ceny pre našich chovateľov, 
to znamená tri prvé miesta. Bol to Milan 
Kelemen, ktorý vyhral prvý regionálny 
pretek v Halle, to je nejakých 550 km. On-
drej Zaujec vyhral preteky z Nimburgu, to 
je 780 km, a v  tom istom dni sa konal aj 
pretek z Čiech z Plzne, ten vyhral Bohuš 
Horr. Ďalej sme sa výrazne presadili ako 
klub, pretože 1. miesto na super dlhých 
a  dlhých tratiach vyhral Janko Cenak 
a druhé miesto získal Ľubo Bekéni,“ dopl-
nil informácie o úspechoch Gabriel Prvák.

Močenčanom sa sezóna, ale aj výstava 
vydarili. Zišli sa tu desiatky viac či menej 
úspešných zanietených chovateľov, ale aj 
nadšencov. Vychutnali si atmosféru podu-
jatia a využili ho na vzdelávanie sa, zaob-
staranie si nových holubov alebo zbieranie 
skúseností a na rozhovory s priateľmi. Na-
sledujúci rok je pre chovateľov poštových 
holubov olympijským rokom. Všetci sa 
budú snažiť dosiahnuť také výsledky, aby 
sa na olympiádu dostali a mohli reprezen-
tovať nielen Močenok, ale aj Slovensko 
a Európu. Karty im môžu, samozrejme, za-
miešať nielen zdravotný stav holubov, ale 
aj poveternostné podmienky, ktoré sa ne-
dajú ovplyvniť nijakým spôsobom. Praje-
me im v olympijskom roku veľa úspechov.

Marcela Lenčéšová, foto: Peter Sýkora

VITIS získal peniaze
na rozvoj

Obec Močenok je už niekoľko rokov 
členom mikroregiónu VITIS, ktorý zastre-
šuje aj občianske združenie s  rovnakým 
názvom a  členmi. VITIS ako tzv. miestna 
akčná skupina (MAS) zložená z  verejných 
inštitúcií, živnostníkov a podnikateľov po-
žiadal ministerstvo poľnohospodárstva na 
základe vypracovanej stratégie o  fi nančné 
prostriedky na rozvoj mikroregiónu. „Bola 
nám schválená tzv. CLD stratégia, alebo 
stratégia vedená zdola, a týmto naše verej-
no-súkromné partnerstvo získalo nejaké 
zdroje. Je to 1 milión 8 tisíc eur na imple-
mentáciu tejto stratégie. Zdroje sú urče-
né na obdobie troch rokov, počas ktorých 
musí verejno-súkromné partnerstvo splniť 
nejaké kritériá – volá sa to míľniky. Pokiaľ 
tieto míľniky každé partnerstvo splní, má 
nárok ešte na ďalšiu čiastku na obdobie ďal-
ších troch rokov. Čiastka na ďalšie tri roky 
predstavuje pre našu MAS asi 900 000 eur,“ 
vysvetlil Jozef Jankovič, predseda Občian-
skeho združenia VITIS. Schvaľovacie kona-
nie zaradenia VITIS-u ako miestnej akčnej 
skupiny, ktorá sa môže uchádzať o fi nanč-
né prostriedky, trvalo pomerne dlho. Prvé 
kolo stratégií a  žiadostí bolo kvôli parla-
mentným voľbám stornované a VITIS mu-
sel vypracovať novú stratégiu a podať novú 
žiadosť. „Finančné prostriedky majú byť 
použité na chod našej MAS, nášho občian-
skeho združenia a  takisto je tam fi nančná 
suma, ktorá sa prerozdelí medzi verejný 
sektor a ostatný súkromný sektor v pomere 
45 k 55 percentám. V týchto dňoch projek-
tový manažér našej MAS-ky vypisuje výber 
tém, ktoré sa budú v  rámci tohto prvého 
kola realizovať,“ doplnil starosta našej obce 
Roman Urbánik. Konkrétne ciele, na ktoré 
budú fi nancie vo VITIS-e v  priebehu naj-
bližších troch rokov použité, budú známe 
zrejme o niekoľko týždňov.

 Marcela Lenčéšová

Veľká výstava holubov v Močenku

Silvestrovská kapustnica
v pastoračnom centre

Združenie Rodina je viac v  spolupráci 
s  farnosťou a  obcou Močenok pripravilo 
Farskú silvestrovskú kapustnicu. V nedeľu 
31. decembra 2017 sa v pastoračnom cen-
tre stretlo niekoľko desiatok rodín z  našej 
farnosti. Okrem kapustnice nechýbali ani 
dobré vínko a  priateľské rozhovory. Hlav-
nou témou stretnutia bolo zhodnotenie mi-
nulého roka. Podujatie pripravil osvedčený 
tím dobrovoľníkov: Broňa a Peter Kohúto-
ví, Ľuboš Hipp, Marek Lenčéš, Marek Me-
sároš, Vlado Lenčéš, Jozef Horváth a Peter 
Pápay. Za hodiny strávené pri varení ka-
pustnice a  ostatných prípravných prácach 
im patrí srdečná vďaka.  Peter Sýkora
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Iba v  januári 2016 vošiel do 
platnosti zákon č. 79/2015 Z. z. 
o  odpadoch, v  ktorom sa hovo-
rí o  tom, že staré pneumatiky zo 
svojho auta nemôžete odovzdať 
v  zbernom dvore, ale musíte ich 
odovzdať v pneuservise či autoser-
vise. Dať pneumatiku do komunál-
neho odpadu znamenalo až do 31. 
decembra 2017 porušenie zákona. 
Od 1. januára 2018 sa však zákon 
o  odpadoch opäť mení a  majitelia 
automobilov, ktorí sa potrebujú 
zbaviť ojazdených pneumatík, to 
budú mať opäť jednoduchšie. „Od 
1. januára sa mení novelou zákon 
o  odpadovom hospodárstve, kde 
sa opätovne obci ukladá povinnosť 
buď zriadiť miesto zberu opotre-
bovaných pneumatík, alebo mať 
podpísanú zmluvu s  právnickými 
alebo fyzickými osobami, ktoré sa 
touto činnosťou zaoberajú. Vzhľa-
dom na skutočnosť, že v obci Mo-
čenok máme pneuservisy a tie majú 
podpísané zmluvy s organizáciami 

zodpovedných výrobcov, teda tými, 
ktorí pneumatiky zberajú, dohodli 
sme sa s týmito dvomi pneuservis-
mi, že budú od nás, teda od obce, 
odoberať ojazdené pneumatiky,“ 
spresnil zmeny starosta Roman 
Urbánik. Zákon hovorí o  tom, že 
občan môže odovzdať do zberu 
alebo na recykláciu ojazdenú či ne-
potrebnú pneumatiku bezplatne. 
V pneuservise alebo zbernom dvo-
re obce ju prevezmú bez nároku na 
akúkoľvek kompenzáciu. „Zname-
ná to, že od 1. januára občan môže 
pneumatiku odovzdať aj v  pneu-
servise a  môže ju odovzdať aj na 
zbernom mieste v obci – na Úzkej 
ulici,“ doplnil starosta. Od nového 
roka je tak odovzdanie pneumatík 
do zberu mimoriadne jednoduché 
a pre každého motoristu dostupné. 
Vedenie obce preto dúfa, že čierne 
skládky, v  ktorých sa nachádzalo 
v okolí našej obce aj množstvo pne-
umatík, sa prestanú v  oblasti Mo-
čenka tvoriť. Marcela Lenčéšová

Močenskí speváci absolvovali desiatky vystúpení
Začiatok kalendárneho roka býva ide-

álnou príležitosťou na bilancovanie toho 
práve uplynulého. Na minuloročné akti-
vity si v prvých januárových dňoch zaspo-
mínali aj Močenskí speváci. Rok 2017 bol 
pre nich mimoriadne bohatý na vystúpe-
nia a  prezentáciu ľudovej kultúry. Svoje 
aktivity začali hneď v prvý deň roku. 1. ja-
nuára 2017 sa predstavili na Novoročnom 
ohňostroji v  areáli obecného úradu. Staré 
slovenské príslovie hovorí: „Ako na Nový 
rok, tak po celý rok.“ Doslovne to platilo 
aj pre mužskú spevácku skupinu Močen-
skí speváci. Močenok reprezentovali na 
rôznych miestach počas uplynulého roka 
až 30krát. Zúčastnili sa všetkých poduja-
tí organizovaných obcou, ako napríklad 
Fašiangového popoludnia, Stavania mája, 

Gorazdovho Močenka, Dní obce alebo 
Vianočných trhov. Niekoľkokrát počas 
roka sa prezentovali na významných podu-
jatiach organizovaných Maticou sloven-
skou, ako boli napríklad Celoslovenské 
matičné dni v  Trnave, konferencia o  ná-
rodnostných vzťahoch v Nitre, Sadenie lipy 
slovanskej vzájomnosti v Nitre, vystúpenia 
v  Štúrove, Nedede a  podobne. Speváci so 
svojím bohatým repertoárom absolvova-
li aj niekoľko súkromných podujatí, ako 
sú významné životné jubileá a  podobne. 
Chýr o nich sa dostal dokonca až za hra-
nice Slovenska. Niekoľkokrát sa predstavili 
v maďarskom Kestúci aj na Josefskom ko-
šte vína v družobnom Vracove na Morave. 
Žiadaní boli aj na podujatiach organizova-
ných pre seniorov a  na vystúpeniach po-

čas rôznych slávností v okolitých obciach. 
Členovia speváckej skupiny si mimoriadne 
cenia možnosť reprezentovať Močenok na 
predvianočnom stretnutí na Ministerstve 
práce, sociálnych vecí a rodiny SR v Brati-
slave. Vrcholom celoročnej práce skupiny 
bolo nahrávanie vianočného CD-nosiča, 
ktoré absolvovali spoločne s  ostatnými 
umeleckými telesami z našej obce a talen-
tovanými deťmi zo základnej umeleckej 
školy. Rok 2017 uzatvorili vystúpeniami na 
vianočných trhoch  – predstavili sa nielen 
doma, ale aj na trhoch v Trnave.

Aj v  roku 2018 prajeme Močenským 
spevákom veľa elánu a  možnosť bohatej 
prezentácie slovenskej kultúry prostred-
níctvom ich stále sa rozrastajúceho reper-
toáru. Marcela Lenčéšová

Odovzdávanie opotrebovaných
pneumatík po novomV predvianočnom čase býva aj vyučovanie chémie na základ-

nej škole v našej obci iné ako zvyčajne. Nie je to obyčajná nudná 
hodina so vzorcami a názvami chemických látok, ale je to dob-
rodružstvo s  vôňou Vianoc. Siedmakov počas hodiny chémie 
totiž naučila pani učiteľka Miriam Sklenárová množstvo vecí 
o včelách, včelom jede, vosku, jeho spracovaní a využití. Hodi-
na mala aj praktickú časť, kde si žiaci odlievali vlastné vianočné 
svi ečky. „Páči sa mi táto hodina, lebo takéto pokusy nerobíme 
často. Pani učiteľka je veľmi milá, mám ju rada, aj chémiu a fy-
ziku,“ prezradila nám Lenka. „Občas niečo vyrobíme, ale takéto 
zaujímavé to ešte nebolo. Najhoršia robota by bola asi s výrobou 
vosku, ale ostatné je úplne ľahké,“ pridal sa Dávid. „Keď nám 
pani včelárka poskytla tento materiál, tak sme sa rozhodli, že 
hodinu oživíme, aby aj deti mali zážitok. Deti o včielkach toho 
veľa nevedia, preto som rada, že sme túto hodinu mali. Niečo 
nové sa dozvedeli. Tvoriť a vyrábať veci ich veľmi baví. Zostanú 
dokonca dobrovoľne aj po vyučovaní, aby si mohli sami urobiť 
svoju vlastnú sviečku,“ pochvaľovala si záujem žiakov pani uči-
teľka Sklenárová. Žiaci boli z  možnosti vlastnoručne vyskúšať 
odlievanie sviečok nadšení a pozorne sledovali celý postup. Po-
tom si s radosťou vytvorili vlastnú sviečku, ktorú si mohli zobrať 
aj domov. „Všetci učitelia, ktorí učíme prírodné vedy, sa snažíme 
deti nejako zaujať, aby videli, že fyzika, chémia nie sú len samo-
statné predmety, ale že sú spojené so životom. Nie je každá ho-
dina takáto, lebo sa musíme aj učiť,“ dodala s úsmevom Miriam 
Sklenárová. Chémiu s vôňou Vianoc si užili aj ostatné triedy na 
druhom stupni, dokonca si na hodinách dokázali vyrobiť naprí-
klad snežítka alebo gumové cukríky. Marcela Lenčéšová

Chémia v znamení Vianoc

Foto: Peter Sýkora
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SPOLOČENSKÁ KRONIKA

PRIVÍTALI SME:

Marko Kóssi; Viktória Mészárosová; Šimon Vereš; Magnus Benedikt 
Pistovič; Anna Mária Blažeková; Alex Lakatoš; Lukáš Spišiak

POVEDALI SI ÁNO:

Mário Virág a Michaela Hradecká 24. 11. 2017
Marcel Sýkora a Annamária Čapáková 25. 11. 2017
Bohuš Bočák a Renáta Packová 1. 12. 2017

Juraj Hric, 68-ročný; Koloman Stojka, 66-ročný;

Ľudovít Holubjak, 68-ročný; Jaroslav Sabo, 57-ročný; 

Patrik Lenický, 38-ročný; Ľudovít Sklenár, 90-ročný

OPUSTILI NÁS

So zármutkom v srd-
ciach oznamujeme, 
že dňa 19. decem-
bra 2017 nás navždy 
opustil náš milo-
vaný manžel, otec 
a dedko Ľudovít Holubjak vo veku
68 rokov. Ďakujeme všetkým za 
prejavy sústrasti a kvetinové dary. 
Smútiaca rodina

Ďakujeme všetkým príbuzným 
priateľom a  známym, ktorí sa 
dňa 28. decembra 2017 prišli 
naposledy rozlúčiť s  naším dra-
hým manželom, otcom a dedkom
p. Jaroslavom Sabom. Ďakujeme 

za prejavy sústrasti a  kvetinové 
dary. Manželka, dcéra, syn a vnuk 
Peťko.

Úsmev mala na pe-
rách, dobrotu v srd-
ci, lásku v duši. Dňa 
1. februára 2018 
uplynuli 4 roky
čo nás navždy 
opustila naša mamina a babina 
Anastázia Vrabcová rod. Karlu-
biková, na ktorú spomínajú sy-
novia s  rodinami a  vnúčatá. Tí, 
ktorí ste ju poznali, venujte jej, 
prosím, tichú spomienku.

Dňa 19. februára 
2018 uplynie 20 
rokov od tragickej 
smrti Jána Prváka. 
S  láskou si na neho 
spomína manželka, 
syn, nevesta a vnúčence. Tí, ktorí 
ste ho poznali venujte mu tichú 
spomienku.

Čas letí, deň za dňom sa míňa, 
ale Tvoja prítomnosť nám stále 
chýba. Hoci si odišiel a  nieť Ťa 
medzi nami, v  našich srdciach
zostaneš navždy s  nami. Dňa
24. februára 2018 sa pripomíname 
1. smutné výročie, čo nás navždy 

opustil náš drahý 
manžel, otecko a de-
duško Jozef Lenčéš. 
S  úctou a  láskou 
spomínajú manžel-
ka, dcéra Janka, syn 
Bohuslav s manželkou Mirkou, syn 
Jožko s manželkou Jankou a vnú-
čatá Lenka a Tomáško.

Dňa 21. marca 2018 
uplynie 10 rokov, čo 
nás navždy opustil 
náš drahý manžel, 
otec a praotec Ernest 

Dičér. S úctou a  láskou spomínajú 
manželka, deti, vnuci s rodinami.

Smútočné oznamy

Prehľad počtu obyvateľov
a ich skladba od 1. 1. 2017 do 31. 12. 2017
Súčasný počet obyvateľov k 31. 12. 2017 - 4430
kategória počet
––––––––––––––––––––––––––––––––––––
muži od 18 do 60 rokov 1381
ženy od 18 do 55 rokov 1226
deti do 18 rokov 780
ostatní 1043
–––––––––––
obyvateľstvo celkom 4430
Štruktúra obyvateľstva podľa vekových kategórií
kategória počet
–––––––––––––––––––––––––––––––––––––
do 6 rokov 267
do 15 rokov 651
od 1 do 15 rokov 605
od 6 do 15 rokov 384
do 18 rokov 780
od 1 do 18 rokov 734
od 15 do 18 rokov 129
od 15 rokov 3779
od 18 rokov 3650
Poznámka: “ od “ je vrátane, “ do “ nie je vrátane

Skupina Spolu Muži Ženy
–––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Narodení 51 33 18
–––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Zosnulí 48 23 25
–––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Prisťahovaní 54 23 31
–––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Odsťahovaní 54 28 26
–––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Sobáše 31 z toho 23 cirkevných sobášov

Vianočné sviatky skončili. Darčeky sú 
rozdané, niektoré aj povymieňané. Nie 
každý si zaslúžil bohatú nádielku a, bohu-
žiaľ, sú aj takí, čo by si zaslúžili, ale nebolo 
začo. Na kamerovom sme mali bohatého 
Ježiška. Dostali sme nové kamery-spolu-
pracovníčky. Spočiatku boli trošku „ťar-
bavé“, veľmi sa im nechcelo, ale teraz sú 
tip top. Za tento darček vedeniu obce veľ-
mi pekne ďakujeme.

Novoročný ohňostroj bol efektný a od-
borne odpálený, o  čom svedčí aj veľké 
množstvo našich občanov, ktorí sa zišli 
pred OU. Mládež začala po prázdninách 
opäť navštevovať školu a koncom januára 
pedagógovia ohodnotia ich výsledky za 
prvý polrok.

V  obci máme aj prvý poloautomatic-
ký výdajný kontajner šatstva. Pri dolnom 
cintoríne je kontajner na zber obnosené-
ho šatstva, ktorý má pomôcť tým, ktorí to 
potrebujú. Určite ste teraz v strehu, prečo 
poloautomatický a  prečo výdajný? Prí-

de mamička s kočíkom a cez otvor, kam 
sa dáva oblečenie, vopchá malého San-
dokana alebo Kevina, na mene nezáleží, 
a ten podáva mame veci. Tá ich triedi. Tie, 
ktoré sa hodia, dáva do kočíka a čo sa ne-
hodí, ide na zem vedľa kontajnera. Keď sa 
jej zdá, že už nakúpila dosť, vytiahne po-
tomka a hajde domov. Zdá sa to komické, 
ale je to skôr do plaču.

Začiatok nového roka býva vždy časom 
vhodným na bilancovanie toho starého. 
Robia sa štatistiky, mudruje sa o tom, čo 
sa malo urobiť inak a čo treba zlepšiť. Te-
raz, keď nás je na kamerovom viac, bude 
to z pohľadu bezpečnosti a pokoja v obci 
určite lepšie a budeme mať lepší prehľad. 
Rok 2017 je minulosťou. Do toho nové-
ho, 2018-tého, vykročme ľavou nohou, 
v  očakávaní, že bude lepší, štedrejší, bez 
turbulencií v pracovnom a hlavne v súk-
romnom živote a hlavne volebný.

Do skorého stretnutia priatelia.
Vaša kamera. (text: Ľubomír Kováč)

Obec Močenok v minulom roku reagovala na výzvu na predkladanie žiadostí o po-
skytnutie dotácie na fi nancovanie projektov v oblasti prevencie kriminality. Obec so svo-
jím projektom uspela. Rada vlády Slovenskej republiky schválila Močenku 10 000 eur na 
realizáciu projektu zameraného na zvýšenie bezpečnosti v obci rozšírením a skvalitnením 
kamerového systému. „Cieľom projektu bolo rozšíriť existujúci kamerový systém o moni-
torovanie nových lokalít a zmodernizovať kamerový systém prostredníctvom rozšírenia 
záznamového zariadenia a zobrazovacej techniky. Projekt rieši osadenie kamier v lokali-
tách horného a dolného cintorína a križovatky ulíc Sv. Gorazda – Dekana Dubravického,“ 
informoval náčelník Obecnej polície v Močenku Bohuš Sabo. „Rozšírenie kamerového 
systému bolo uskutočnené na nových bodoch, kde boli namontované kamery. Moder-
nizácia bola realizovaná aj v samotnom centre kamerového systému, kde sa vymenili zo-
brazovacie zariadenia a systém kontroly jednotlivých kamerových bodov. Myslím si, že 
táto skutočnosť zlepší pracovné podmienky tých, ktorí s kamerovým systémom pracujú,“ 
doplnil starosta Roman Urbánik. Zmodernizovaná časť kamerového systému je na oveľa 
vyššej kvalitatívnej úrovni zobrazovania monitorovaných bodov v obci. Pôvodný analó-
gový systém totiž nedokáže poskytnúť z kamier taký kvalitný obraz, ako kamery a zobra-
zovacie zariadenia s najnovším soft vérom a vysokým roz líšením. Marcela Lenčéšová

Rozšírený kamerový systém

Pekný nový rok 2018, priatelia
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Hneď po vianočných sviatkoch sa 
v  močenskej stolnotenisovej herni 
uskutočnil 20. ročník Vianočného 
stolnotenisového turnaja registro-
vaných hráčov. Tradičné vianočné 
stolnotenisové podujatie otvorili sta-
rosta obce Roman Urbánik a  vedúci 
stolnotenistov Karol Malík. Turnaja 
registrovaných hráčov sa zúčastnilo 
14 hráčov.

Do fi nále štvorhier sa prebojovali 
Imrich Bleho s  Norbertom Kondém 
a  Michal Škuril s  Jurajom Dičérom. 
Víťazom štvorhier sa nakoniec stala 
dvojica Michal Škuril, Juraj Dičér.

Do semifi nále dvojhier sa prebo-
jovali Marián Malík, Michal Škuril, 

Martin Malík a Martin Gálik. V zápa-
se o tretie miesto sa stretli Malíkovci.  
Prvé dva sety získal Marián Malík. 
V ostatných sa viac darilo Martinovi 
Malíkovi, ktorý nakoniec vyhral 3:2. 
Finále malo podobný priebeh. Po 
prvých dvoch setoch viedol Martin 
Gálik. Michal Škuril však postup-
ne zápas vyrovnal. Rozhodlo sa až 
v  piatom sete. Víťazom 20. ročníka 
Vianočného turnaja registrovaných 
hráčov sa tak stala nová posila stol-
notenisového oddielu Michal Škuril. 
Ceny zúčastneným odovzdal starosta 
Močenka.

Stolnotenisový oddiel zorganizo-
val aj turnaj neregistrovaných hráčov. 

Zapojilo sa doň 
13 stolnotenis-
tov. V  kategó-
rii do 70 rokov 
vyhral Jozef 
Cúczor a  v  ka-
tegórii nad 70 
rokov zvíťazil 
Michal Eissele.

Mária
Gyárfásová

Vianočné stolnotenisové turnaje

Koncom roka 2017 OZ Rubín hodnotilo svoje celoročné 
pôsobenie. Počas neho sa členovia združenia zúčastnili via-
cerých akcií. V máji navštívili medzinárodnú výstavu kvetov 
Flóra v Bratislave. Začiatkom júna si boli pozrieť predstavenie 
Alexandrovcov v Nitre. V tom istom mesiaci bolo aj 70 členov 
združenia na rekondičnom pobyte vo Vyšných Ružbachoch. 
Okrem zájazdov sa zapojili do akcie Míľa pre mamu. Prispe-
li do nej balónmi a korálkami. V júli v spolupráci s Obecným 
úradom Močenok zorganizovali I. ročník Dňa zdravia, kde si 
záujemcovia mohli dať bezplatne vyšetriť celkový cholesterol, 
krvný tlak, pulz a iné. Táto akcia bola obohatená o špeciality 
zo zdravých produktov. Veľkou pomocou prispeli členovia OZ 
Rubín v kuchyni počas festivalu Gorazdov Močenok. V augus-
te sa boli kúpať vo Veľkom Mederi. V septembri sa počas Dní 
obce zapojilo združenie do súťaže vo varení guláša. V októbri 
zorganizoval Rubín ďalší rekondičný pobyt, tentokrát v Nimni-
ci. Zúčastnilo sa ho 60 členov združenia. Okrem toho napláno-
valo združenie aj výlet na vianočné trhy do Viedne. Pre malý 
záujem sa však tento zájazd nekonal. Koncom roka 2017 malo 
združenie viac než 250 členov. „K dnešnému dňu máme 256 
členov a môžem povedať, že ma teší tento počet.“ zhodnotila 
množstvo členov OZ Rubín jeho predsedníčka Eva Molnárová.

OZ Rubín má už naplánované aj aktivity na tento rok. Pri-
pravuje napríklad poznávací zájazd do Prahy na 2 dni, a to od 
7. 4. do 8. 4. 2018. „Ide o prehliadku Prahy. Vo večerných ho-
dinách si pozrieme v divadle Hybernia predstavenie Sibyla – 
kráľovná zo Sáby. Ubytujeme sa v hoteli Apeyron. Druhý deň 
po raňajkách pokračujeme v prehliadke Prahy. Cena na osobu 
je 90 eur – v cene sú zahrnuté: doprava v luxusnom autobuse, 
ubytovanie, raňajky, sprievodkyňa, cestovné poistenie,“ infor-
movala o pripravovanom zájazde predsedníčka združenia Eva 
Molnárová. Okrem tohto výletu je na apríl plánovaná výročná 
členská schôdza. V mesiacoch máj – jún združenie uvažuje nad 
zorganizovaním rekondičného pobytu. V júni sa bude opäť ko-
nať Deň zdravia. V mesiacoch júl – august by chcelo združenie 
absolvovať návštevu kúpaliska. V septembri sa počas Dní obce 
členovia OZ Rubín opäť plánujú prihlásiť do súťaže vo varení  
guláša. Od 16. 10. do 21. 10. je naplánovaný rekondičný pobyt 
do Turčianskych Teplíc. V novembri nebude chýbať kultúrny 
program a pôjde sa do divadla. V decembri sa ako každoročne 
bude konať vianočné posedenie.

V  rámci koncoročného bilancovania sa Eva Molnárová 
poďakovala za pomoc: „Chcem sa poďakovať členom správ-
nej rady, ktorí mi pomáhajú pri všetkých akciách, ktoré robí-
me pre OZ Rubín. Ďakujem starostovi a zástupcovi starostu, 
poslancom za ich ústretovosť, ohľaduplnosť a  za ich pomoc. 
Ďakujem všetkým, ktorí nám darovali 2 % z daní. Od nás majú 
zdarma vstup na termomasážnu posteľ alebo masážny golier. 
Ďakujem každému, kto nám pomohol pri príprave posedení 
alebo nás podporil s koláčmi.“ V mene starostu obce Romana 
Urbánika sa členom Rubína poďakoval zástupca starostu obce 
Peter Sýkora. „Za obec Močenok by som veľmi rád poďakoval 
občianskemu združeniu Rubín za všetky podujatia. Robia ich 
nielen pre svojich dvestopäťdesiat členov, ale mnohé z týchto 
podujatí robia aj pre ďalších obyvateľov obce. Taktiež význam-
ne pomáhajú pri organizácii podujatí, ktoré zabezpečujú iné 
organizácie. Obci veľmi pomohli pri organizovaní podujatia 
Míľa pre mamu a  takisto pri zabezpečení festivalu Gorazdov 
Močenok. V kuchyni pomáhali skutočne výdatným spôsobom. 
Mnohí návštevníci festivalu vysoko hodnotili nielen ich prácu, 
ale aj atmosféru, ktorú v  jedálni pomohli vytvoriť. Ďakujem 
Evke Molnárovej, ktorá veľmi dobre riadi Rubín, a ďakujem za 
všetko, čo pre obec Močenok urobili.“ Mária Gyárfásová

Rubín má už 256 členov

Foto: Peter Sýkora

Naše hádzanárky mali v  jesennej 
časti aktuálnej sezóny 1. ligy žien ko-
lísavé výsledky. Najskôr fanúšikov v 3. 
kole potešili víťazstvom 35:24 v Koši-
ciach, hneď potom ich sklamali piati-
mi prehrami za sebou. Záver jesennej 

časti, naopak, družstvu vyšiel. V troch 
zápasoch získalo dve výhry. V drama-
tickom zápase na domácej palubovke 
porazili močenské hádzanárky Stupa-
vu 28:25 a body priniesli aj z Bratisla-
vy po víťazstve 29:25.  Peter Sýkora

18. 11. 2017
HK Junior Močenok – HC Tatran 

Stupava 28 – 25 (16 – 13)
Lenčéšová S., Bocánová, Czu-

czorová 3, Lenčéšová 6, Lovásová, 
Lencsésová  V., Šoková 2, Karlubí-
ková, Lenčéšová V., Petrová 2, Ko-
lečániová 3, Miháliková, Dianová 7, 
Bolfová 5.

9. 12. 2017
ŠKP Bratislava – HK Junior Moče-

nok 25 – 29 (14 – 16)
Lenčéšová S. 2, Chudáčiková, Czu-

czrová 2, Lenčéšová  L. 7, Lovásová, 
Lencsésová 1, Šoková 1, Karlubiková, 
Lenčéšová V., Petrová 1, Kolenčánio-
vá 5, Dianová 5, Bolfová 5.

16. 12. 2017
HK Junior Močenok  – MŠK Du-

najská Streda 25 – 29 (15 – 13)
Lenčéšová S. 2, Rábeková 1, Bocá-

nová, Chudáčiková, Czuczorová 1, 
Lenčéšová L.5, Lenčešová V., Lencsé-
sová V. 3, Šoková, Karlubiková, Petro-
vá 2, Kolečániová 1, Dianová 6, Bolfo-
vá 4, Sklenárová.

Záver jesennej časti ženám vyšielZáver jesennej časti ženám vyšiel

Foto: Peter Sýkora
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Starší žiaci FK Močenok sa zúčastnili 
turnaja o  pohár ACT Nitra. Na podujatí sa 
predstavilo dvadsať družstiev zo Slovenska 
aj z Čiech. Močenský futbalový klub sa pre-
bojoval až do fi nále turnaja. V ňom prehral 
s českým Náklom, a tak FK Močenok obsadil 
konečné druhé miesto. Traja hráči z močen-
ského mužstva dostali za svoje výkony in-
dividuálne ocenenia podujatia, a to najlepší 
brankár, člen all-stars tímu a talent turnaja. 
„S prehľadom sme vyhrali skupinu, keď sme 
dokázali poraziť české Tršice a ďalších troch 
súperov zo Slovenska, takže sme postúpili do 

osemfi nále, kde sme si poradili s Lukáčovca-
mi. V  semifi nále nás nezastavili ani Zbehy 
a  až vo fi nále nás prekonal kvalitný súper 
z Čiech, s ktorým sme dokázali uhrať iba vý-
sledok 1:2“, zhrnul výsledok starších žiakov 
predseda FK Močenok Miloš Bleho.

Mária Gyárfásová

Dorastenci FK Močenok prekvapili
V  kvalifi kácii turnaja PP Invest Cup 
14. 1. 2018 v Nitre dorastenci Močenka vy-
hrali skupinu.
Močenok - Čifáre 6 : 0 Góly: Šimon Lenčéš, 

Matúš Nagy, Jozef Hrivňák, Patrik Belovič, 
Martin Minárech, Filip Vrabec
Močenok - Báb/Rišňovce 1 : 4 Adam 
Straňák
Močenok - Kolíňany 7 : 1 Šimon Lenčéš 
2, Jozef Hrivňák 2, Adam Straňák, Matúš 
Nagy, Tomáš Čanaky

1. Močenok; 2. Báb/Rišňovce; 3. Kolíňany; 
4. Čifáre

Zostava: Tomáš Čanaky, Karol Odráška  – 
Jozef Szorád, Filip Vrabec, Jozef Hrivňák, 
Matúš Nagy, Šimon Lenčéš, Martin Miná-
rech, Mário Lenčéš, Adam Straňák, Patrik 
Belovič, Tomáš Chán. Peter Sýkora

V  júli minulého roka sa naši futbalisti 
zúčastnili spoločného sústredenia žiakov 
v  partnerskom meste Vracov v  Čechách. 
V novembri pozvali futbalový klub a obec 
Močenok zase chlapcov z Vracova na spo-
ločné sústredenie do Močenka.

Štvordňového podujatia sa zúčastni-
lo viac ako 50 žiakov, trénerov a  rodičov 
z oboch futbalových klubov. V piatok 17. 
novembra bol na programe turnaj v špor-
tovej hale. Hráči boli rozdelení do dvoch 
vekových kategórií: do 11 a  do 12 rokov. 
Súpermi našich hráčov boli okrem Vra-
covčanov aj futbalisti z  Cabaja-Čápora, 
Hájskeho a  Veľkého Zálužia. V  prvej ka-
tegórii sa Močenok podelil o prvé miesto 
s Hájskym. V druhej kategórii skončili naši 
futbaloví žiaci na konečnej druhej pozícii.

Pre účastníkov sústredenia bol pripra-
vený aj ďalší program. Hráči si spolu s tré-
nermi mohli prezrieť v  kláštore, kde boli 
ubytovaní, video zo zápasov. V  pastorač-
nom centre mali k  dispozícii stolný tenis 
alebo iné hry. V  spoločenskej sále obec-
ného úradu bol pre nich zorganizovaný 
zábavný večer. Program pokračoval až do 
nedele. S priebehom sústredenia bol spo-
kojný Martin Londin, šéft réner mládeže 
FK Vracov: „Toto sústredenie je výborné, 
super atmosféra. Deti sa poznali už z Vra-
cova a tešili sa na stretnutie. Super program. 
Páčilo sa nám na plavárni v Dusle, páčil sa 
nám aj bowling v Šali. Večer sme prišli do 
športovej haly povzbudzovať močenské 
hádzanárky. Sme radi, že vyhrali. Celkovo 
aj obidva turnaje boli vydarené. Tímy boli 
vyrovnané a hráči museli v každom zápase 
makať až na doraz.“

„Tejto akcie sme sa troška obávali, pre-
tože v  Močenku sme takéto sústredenie 
robili prvýkrát,“ priznal tréner mládeže FK 
Močenok Gabriel Vrba. „Sami sme neve-
deli, do čoho ideme, ale sme príjemne pre-
kvapení s podmienkami, ktoré tu v kláštore 
máme. S organizovaním turnajov problém 

nebol. Snažili sme sa vybrať také družstvá, 
aby si chlapci mohli zahrať náročné zápasy, 
čo sa aj podarilo. Nevedeli sme však, ako to 
bude s ubytovaním a stravou. Môžem po-
vedať, že sme veľmi spokojní. S vydávaním 
stravy a s dopravou výdatne pomáhajú ro-
dičia. Chcel by som sa špeciálne poďakovať 
jednému človeku  – Peťovi Sýkorovi. Za-
bezpečil všetko, čo sme potrebovali, a bola 
to od neho ozaj skvelá manažérska práca,“ 
doplnil Gabriel Vrba. „Toto sústredenie 
je pokračovaním veľmi dobrej spoluprá-
ce medzi futbalovým klubom vo Vracove 
a futbalovým klubom v Močenku. Vo Vra-
cove majú turistickú ubytovňu i dom detí 
a mládeže, v ktorom aj varia. Navyše v lete 
bola veľká časť sústredenia na štadiónoch, 
čo sa už v  novembri, samozrejme, nedá. 
Našli sme v Močenku dosť ľudí, ktorí boli 
ochotní pomôcť, a tak sa to podarilo. S há-
dzanármi sme sa dohodli a  uvoľnili nám 
na turnaj halu. Riaditeľ základnej školy 
zapožičal telocvičňu a  chlapci tam ráno 
mohli mať rozcvičky a  potom tréningy. 
S  priestormi nám pomohol aj riaditeľ zá-
kladnej umeleckej školy. Jaroslav Kováč, 
zapožičal cvičné náradie a domov dôchod-
com nám zabezpečil stravu. O  priestory 
kláštora a  pastoračného centra sa počas 
sústredenia starala Lýdia Lenčéšová a veľká 
vďaka patrí mamám, ktoré pomáhali s vy-
dávaním stravy a s  raňajkami: Bea Bleho-

vá, Zuzana Hippová, Veronika Deváthová, 
Jana Miháliková, Eva Buchová, Monika 
Mináriková, Melinda Vargačíková, Zuza-
na Bögiová, Beata Tirindová a  Jana Fri-
drichová z Vracova. Vďaka všetkým, ktorí 
pomohli,“ zhodnotil sústredenie zástupca 
starostu obce Peter Sýkora. „Klobúk dolu 
pred mamičkami, ktoré sa o nás starali ako 
doma. V  júli zase pozývame chlapcov na 
sústredenie do Vracova,“ doplnil šéft réner 
mládeže FK Vracov Martin Londin.

Kategória U11 – zostava FK Močenok: 
René Máron – R ichard Hlatký, Alex Var-
gačík, Filip Tirinda, Jakub Žižka, Matej 
Švondra, Lukáš Kotlár, Lukáš Bleho, Miloš 
Bleho

Tabuľka poradia:

1-2. Močenok 4 2 1 1 8 3:2

Hájske 4 2 1 1 8 3:2

3. Vracov (ČR) 4 2 0 2 6 9:5

4. Veľké Zálužie 4 2 0 2 6 2:9

5. Cabaj-Čápor 4 1 0 3 3 4:3

Najlepší brankár: Tomáš Fridrich, Vracov (ČR)

Najlepší strelec: David Vach, Vracov (ČR)

Najlepší hráč: Miloš Bleho, Močenok

Kategória U12 – zostava FK Močenok: Gabriel 

Mihálik – Martin Deváth, Dávid Hučko, Lukáš 

Vrba, Dušan Bögi, Adam Hipp, Patrik Buch, 

Dávid Minárik.

Tabuľka poradia:

1. Veľké Zálužie 4 4 0 0 12 12:1

2. Močenok 4 2 0 2 6 5:4

3. Vracov (ČR) 4 2 0 2 6 3:3

4. Hájske 4 2 0 2 6 2:4

5. Cabaj-Čápor 4 0 0 4 0 1:11

Najlepší brankár: Dominik Holý, Cabaj-Čápor

Najlepší strelec: Dávid Kováč, Veľké Zálužie

Najlepší hráč : Viktor Šafář, Vracov (ČR)

Mária Gyárfásová

Sústredenie futbalistov v Močenku sa vydarilo

FK Močenok druhý na Pohári ACT

nebol Snažili sme sa vybrať také družstvá

Foto: Peter Sýkora
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Obec získala dotáciu na sociálny taxík
Pre našich obyvateľov pribudla 1. januára zo strany obce nová služba - sociálny ta-
xík. Vedenie obce na to získalo dotáciu 20 tisíc eur z Ministerstva práce, sociálnych 
vecí a rodiny Slovenskej republiky. Občania, ktorí majú záujem o  poskytovanie 
prepravnej služby, sa môžu prihlásiť na sociálnom oddelení obecného úradu – 
č. dverí 5. Je potrebné, aby si záujemcovia so sebou priniesli výmer dôchodku ale-
bo posudok o odkázanos-
ti na individuálnu prepra-
vu osobným motorovým 
vozidlom vydaný úradom 
práce, sociálnych vecí a 
rodiny. Ceny za preprevu 
na území obce sú od 0,40 
€ do 1,30 € za osobu a 
jazdu. Ceny za prepravu 
mimo územia obce od 
0,15 € do 0,30 € za osobu 
a kilometer jazdy. Sprevá-
dzajúca osoba, ak je na ňu 
prepravovaný odkázaný 
podľa osobitného pred-
pisu, má dopravu zdarma. 
Bližšie informácie budú 
poskytnuté aj na tel. čís-
le 037/6556973.

INZERCIA

Profesionálne striha-
nie psíkov všetkých 
plemien. Kvalita, pre-
cíznosť, spokojnosť, 
zodpovednosť a odbor-
ný prístup, maximálna 
ochota, poradenstvo 
a prijateľná cena.
 Tel. č. 0905 559 708
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EIZEN s.r.o. výkup železného šrotu 
tel.: 0911 915 591
       0948 523 390

֗ výkup železného šrotu a farebných kovov
paličské práce
rozpaľovanie kovových prvkov 

 a konštrukcií
zber papiera

Otváracie hodiny: Po - Pia 7.30 - 16.00 h  Sobota 8.00 - 13.00 h

prevádzka: Úzka 985/2
(bývalý Hliník) Močenok

֗֗

Obyvatelia môžu odovzdávať počas celého roka nasledovný odpad:

- stavebný odpad: 150 kg/ročne na 1 súpisné číslo, nad 150 kg spoplatnené

- elektroodpad: práčky, televízory, chladničky, mrazničky, počítače,
                         el. sporáky, žehličky, bojlery, varné kanvice a pod.

- veľkoobjemový odpad: patrí sem objemový odpad, ktorý sa 
                                       ďalej nedá spracovať a nezmestí sa do klasickej 
                                       nádoby na zmesový komunálny odpad.
napr. starý nábytok (válendy, sedačky), skrine, podlahové krytiny (koberce, 
linoleum,  gumolit), sanitárna keramika (umývadlá, vane, toalety), ostatné
(matrace, periny), znečistené plasty.

NEPATRÍ SEM!!! stavebný odpad - murivo, kamenivo, azbest, zvyšky malty,
zemina, čisté plasty, papier, sklo, bio odpad, elektro odpad a nebezpečený 
odpad.

Obecný úrad Močenok v spolupráci s firmou EIZEN s.r.o. vytvoril
pre obyvateľov obce Močenok ZBEROVÝ DVOR, ktorý sa nachádza

v areáli firmy EIZEN s.r.o. (kovošrot)

֗
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Klub tvorivosti pripravil v kláštore tradič-
nú Vianočnú výstavu. Foto: Mária Gyárfásová

Výzdobu kostola počas rorátnych svätých omší vytvá-
rali kahance, ktoré priniesli veriaci. Foto: Peter Sýkora

Pre divákov v kultúrnom dome pripravili škôlkári „guľovačku“. Foto: Peter Sýkora

Deti z materskej školy si na akadémiu priniesli aj obrovskú rukavičku. Foto: Peter Sýkora

Súbor DOMINUS vystúpil na nesúťažnom festivale Se-
nická divadelná horúčka v Senici. Foto: Jozef Terner

Do spevu zahral členom OZ Rubín 
Marián Horváth. Foto: Peter Sýkora

Na vianočnom posedení OZ Rubín ude-
ľovala predsedníčka Eva Molnárová 
ceny oslávencom. Foto: Juraj Hnidka


